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Na sadjarski kmetiji pri

Rosovih v Trnov~ah pri Zlatem

Polju vam po ugodnih cenah

nudimo doma pridelana

jabolka sorte carjevi~, zlati

deli{es, jonagold, idared.

Mo`nost dostave na dom.

Informacije na telefon: 

051 840 831 ali 

01 7235 754

Slamnikarska 1a, 1230 Dom`ale

01/724 84 20

Marko Lon~ar 041/785-735

Barbara Lon~ar 031/209-501

Milan [inkovec 031/303-033

Per Janez 041/988-961

Jesenska te~aja CPP 
15. 10. 2007, 
12. 11. 2007

ob 18. uri

SENZOR VRHUNSKASENZOR VRHUNSKA

[PORTNA[PORTNA OBLA^ILAOBLA^ILA
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Naslednja {tevilka Rokovnja~a izide 
1199..  ookkttoobbrraa, rok za oddajo prispevkov je 

88..  ookkttoobbeerr. Svoje prispevke lahko po{ljete po el.
po{ti na naslov rrookkoovvnnjjaacc@lluukkoovviiccaa..ssii ali

kkaattaarriinnaa@iinnnniinnii..ssii, po po{ti ali jih oddajte v
nabiralnik uredni{tva, 

gsm urednice 051 365 992.
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Spektakularno v novo
{olsko leto

Pred vami, drage bralke in
dragi bralci, je dinami~na,
zanimiva in predvsem zelo
slavnostno obarvana {te-
vilka Rokovnja~a. Tokrat
’Rokovnja~’ kar poka po
{ivih od vseh enkratnih
dogodkov in prireditev, ki

so se zvrstile v ~ast ob~inskemu prazniku in
otvoritvi prenovljenega trga Lukovica. Veseli me,
da so vsi, ki jih sre~ujem in se z njimi
pogovarjam, ne samo zadovoljni z novo podobo
Lukovice, pravzaprav so vzhi~eni, veseli in
ponosni. Prav tako so ponosni, da je v petek, v
centru Lukovice, odvijal pravi spektakel. Pravijo,
da v Lukovici ne pomnijo takega dogodka in ga
prav zagotovo {e nekaj ~asa ne bo. Se strinjam,
in vse pohvale  `upanu Mateju Kotniku, ki je
pripravil scenarij, besedila in re`ijo ter Primo`u
De`manu, ki se je podpisal pod organizacijo. Vse
pohvale tudi oblikovalcem bro{ure in
razglednice, ki sta bili izdani v po~astitev
praznika. Dragi moji, resni~no ste lahko ponosni,
da imate sedaj tako lepo urejen trg, ki vam ga
lahko zavidajo vse sosednje ob~ine, vklju~no z
Dom`alami, ki so bile neko~ sinonim za napredek
in razvoj. Bravo, Lukovica! Sli{im tudi govorice,
da so si  leto{nji nagrajenci {e posebej zaslu`ili
priznanja Ob~ine Lukovica, s ~imer se strinjam,
saj sem imela nekatere tudi sama ~ast spoznati.
No, te govorice pa ne kro`ijo samo po Lukovici,
dober glas jih je popeljal tudi v dom`alsko
ob~ino. 
Za res pravo prazni~no vzdu{je v ob~ini pa je
poskrbel na{ mladi {ampion Klemen Ger~ar  z
osvojitvijo naslova evropskega mladinskega
prvaka v mladinski konkurenci do 125 ccm v
motokrosu. 
Iz srca ~estitke vsem in prijetno branje `elim.
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Drage bralke in bralci,
na 7. seji Ob~inskega sveta, 11. junija 2007, je bil za novega ~lana uredni{kega odbora
Rokovnja~a imenovan Leon Andrejka. Za vse, ki Leona {e ne poznate, se vam v kratki besedi
in sliki predstavlja.

✍ Katarina

Spo{tovane bralke in cenjeni bralci glasila Rokovnja~!
V poletnih mesecih sem dobil povabilo za mesto v uredni{kem odboru Rokovnja~a. Z veseljem sem ga
sprejel, saj sem prav s pisanjem ~lankov v lukovi{kem ob~inskem glasilu za~el svojo novinarsko pot. Ta me
je vodila na {portno uredni{tvo RTV Slovenija, kjer kot redni honorarni sodelavec delam `e skoraj pet let.
Pridobljene izku{nje in znanje bom sedaj v kar najve~ji meri poizku{al prenesti na Rokovnja~a in vam tako
ponudil {e ve~ zanimivega branja.

✍ Leon Andrejka

• Iskr• Iskrene ~estitke • ene ~estitke • 
Zdenki Pengal, Alojziji @avbi,

Marjanu Kvedru, Stanetu Dolin{ku
ter Prostovoljnemu gasilskemu

dru{tvu Kra{nja 
ob prejemu plakete Ob~ine

Lukovica.

^estitke na{emu mlademu dirka~u
Klemenu Ger~arju za osvojen

naslov evropskega mladinskega
prvaka 

v mladinski konkurenci do 125 ccm
v motokrosu.

Uredni{ki odbor

SVET ZDRAVJA - FIZIOTERAPIJA ZRNEC
Dragomelj 44A, Dom`ale

VVaabbii  nnaa::  TELOVADBO ZA VSAKOGAR

OO[[  JJAANNKKOO  KKEERRSSNNIIKK,,  BBRRDDOO  PPRRII  LLUUKKOOVVIICCII
VSAK ^ETRTEK

OB 19.00 uri: PREPRE^UJMO OSTEOPOROZO IN BOLE^INO
OB 20.00 uri: ZDRAVO IN ZMERNO

CCEENNAA::  6600  EEUURR  11xx  nnaa  tteeddeenn  44  mmeesseeccee
TTeelloovvaaddbbaa  bboo  ppootteekkaallaa  oodd  zzaa~~eettkkaa  ookkttoobbrraa  ddoo  kkoonnccaa  mmaajjaa..  ZZaa~~eetteekk  44..  ookkttoobbrraa..

IINNFFOORRMMAACCIIJJEE  NNAA  TTEELL..::  5566--2266--773366,,  004411  220022  335500

Slavnostno v ob~ini Lukovica
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DDoobbrroo  ddeesseettlleettjjee  jjee  ttrraajjaalloo,,  ddaa  jjee  ppoobbuuddaa
KKrraajjeevvnnee  sskkuuppnnoossttii  LLuukkoovviiccaa  oo  uurreeddiittvvii  cceennttrraa
LLuukkoovviiccee  ppoossttaallaa  rreessnnii~~nnoosstt..  ZZaa~~eelloo  ssee  jjee  zz
iimmeennoovvaannjjeemm  OOddbboorraa  zzaa  ssaannaacciijjoo  LLuukkoovviiccee  lleettaa
11999966  iinn  ttaa  jjee  lleettoo  kkaassnneejjee  iizzddaall  bbrroo{{uurroo  OO`̀iivviitteevv,,
kkii  jjee  bbiillaa  oossnnoovvnnaa  uussmmeerriitteevv  zzaa  vvssee  nnaaddaalljjnnjjee
kkoorraakkee  pprrii  uurreeddiittvvii  oobb~~iinnsskkeeggaa  cceennttrraa..  

V bro{uri o nastajanju trga in njeni zgodovini je
`upan ob~ine Lukovica Matej Kotnik zapisal: „Iz
vseh pogovorov, zborov ob~anov, zasedanj
odborov in kasnej{ega ureditvenega na~rta, ki
ga je sprejel ob~inski svet, se je izoblikovala
ideja, ki se je spremenila v projekt, ta pa se je
izvedel in se izvaja glede na pogoje v prostoru in

je kompromis vsega na{tetega.“ Prenovljeni
osrednji trg v Lukovici je po {tevilnih delih v
zadnjih letih letos dobil {e zunanjo podobo in
tako so ga s sve~ano prireditvijo predali namenu
v petek, 14. septembra 2007. [lo je za pravi, kot
so ga nekateri poimenovali, zgodovinski
spektakel, ki si ga je ogledalo preko 2000 ljudi in
v katerem je nastopalo pribli`no 250 ob~anov
ob~ine Lukovica iz razli~nih dru{tev. Tokratni
ob~inski praznik, na katerem so zaslu`nim
posameznikom (Alojziji @aubi, Zdenki Pengal,
Marjanu Kvedru, Stanetu Dolin{ku in
Prostovoljnemu gasilskemu dru{tvu Kra{nja)
podelili tudi plakete ob~ine, je bil tako posve~en
lukovi{kemu Staremu trgu in njeni zgodovini.
Prireditev, za katero je scenarij, besedilo in re`ijo
spisal kar sam `upan, je prikazala trg skozi ~as in
prikazala ljudi, ki so ga ozna~evali in mu dali
du{o. Filmsko zgodovinsko predstavitev na dveh
platnih so vseskozi dopolnjevali igrani prizori.
Ogromna mno`ica ljudi na spodnjem in gornjem
delu trga je tako spremljala prihod po{tne ko~ije,
prihod Francozov v na{e kraje in njihov boj z
rokovnja~i. Iz ~asov Avstro-Ogrske je na trg v
Lukovici pri{el sam cesar Franc Jo`ef in tudi
predsednik biv{e Jugoslavije se je zapeljal skozi
trg. Poleg tega so na tej prireditvi nastopili {e
pevci, tri godbe, gasilci, konjeniki, vozniki
starodobnih vozil, plesni par in ostali. U~na ura
zgodovine lukovi{kega trga je nato pripeljala
obiskovalce vse v dana{nji ~as, v nastanek
ob~ine Lukovica in obnovitev osrednjega trga.
Le-ta je bil predstavljen na hudomu{en na~in v
obliki enodejanke sredi trga. Na kupu so se
zbrale tri gospe, pokomentirale vse novosti v
sredi{~u Lukovice in s tem dodobra nasmejale
zbrano mno`ico. Ob slavnostnem dogodku in
sve~anem odprtju prenovljenega trga pa so
zbrane nagovorili predsednik Sveta krajevne

skupnosti Lukovica Slavko Smrkol, `upan ob~ine
Lukovica Matej Kotnik in slavnostni govornik
minister za okolje in prostor Janez Podobnik.
Gospod Smrkol je poudaril: „Danes odpiramo
novo podobo osrednjega trga s funkcionalno,
estetsko nadgradnjo in ob~insko sredi{~e
predajamo novemu namenu. Za kvaliteto
bivanja, kjer se naj o~i spo~ijejo in korak
upo~asni. Tako smo oplemenitili to predolgo
zanemarjeno tr{ko jedro.“ Ob tem je {e poudaril,
naj bo tokratna u~na ura zgodovine temelj za
na{o narodno zavest in ponos na na{o duhovno
ter materialno bogastvo. „Naj bo temelj
povezovanja in ustvarjalnega razvoja za nove
rodove. Na{ kraj, to smo ljudje. Naj novo jedro
KS Lukovica postane prijazna podoba vseh
ob~anov. Naj se udoma~i in postane del na{e

SVE^ANO ODPRTJE PRENOVLJENEGA TRGA V LUKOVICI
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istovetnosti pa tudi povabilo vsem mimoido~im,
da nas pobli`e spoznajo,“ je {e dodal. Ob tem pa
se je zahvalil `upanu Mateju Kotniku, ki je s
prizadevanji uspel ponovno o`iveti nekdanje
ponosno tr{ko jedro in nekdanjemu ministru za
kmetijstvo Cirilu Smrkolju ter nekdanjemu
`upanu @ivku Burji, ki sta pred leti pridobila
finan~na sredstva za obnovo dvorane Kulturnega
doma Janka Kersnika. @upan Matej Kotnik pa je
poudaril, da smo z ureditvijo trga, ki ga mnogi
ocenjujejo kot enega lep{ih v Sloveniji,
dokazali, da smo dostojni naslednik vseh tistih
ljudi, ki so ga zaznamovali skozi ~as. O sami
izgradnji pa je dejal: “Nobena skrivnost ni, da je
za nami velika investicija. To, kar vidimo, je le
del tega, mnogo pa je bilo narejenega in se
skriva pod nami. Vrednost te celotne investicije,
ki je nastajala kar nekaj let, je okrog milijona

evrov. Pri ~emer je potrebno povedati, da je velik
del te vrednosti donacija, ki je dogovorjena v
pogodbi. Ta sredstva so bila seveda namenska.“
Na tiskovni konferenci pred slavnostno
prireditvijo so bile podane tudi konkretne
{tevilke, in sicer se vrednost milijon evrov
nana{a na celotna dela, vklju~no z odkupi
zemlji{~, predpripravo in ostalimi deli. Sama
gradbena dela v zadnjih dveh letih pa so stala
650 tiso~ evrov in od tega je bilo nekaj
kompenzacij ter kar 400 tiso~ evrov donatorskih
sredstev. Ob nagovoru ob~anom ob osrednji
proslavi je `upan poudaril, da je res minilo veliko
~asa in veliko besed, da so v Lukovici pri{li do
kompromisne re{itve. Zahvalil se je vsem
Lukov~anom, izrazil pa je tudi `eljo po
nadaljevanju obnove. „Ako ni volje in `elje med
ljudmi je vsak napor zaman in tudi uspeha ni.

Tudi ta kraj je vseskozi imel ljudi, ki so
ga imeli in ga imamo radi in smo zanj
pripravljeni tudi kaj storiti. Spo{tujmo
ta kraj in na{o ob~ino, ker ob~ina ni
samo `upan in nekaj njih okoli njega,
ampak smo ob~ina mi vsi. Na{a
skupnost pa je samo ogledalo nas,“ je
nadaljeval in se ob koncu zahvalil
vsem, ki so kakorkoli prispevali k
obnovi trga. Slavnosti govornik,
minister za okolje in prostor, Janez
Podobnik je v uvodu tudi v imenu vlade
Republike Slovenije ~estital ob~anom
ob ob~inskem prazniku. V nagovoru je
pohvalil delo, ki je bilo v 12-letni
zgodovini ob~ine opravljeno in je ob
tem navedel tudi {tevilna dela ter ob
tem dodal: „Pri {tevilnih investicijah je
finan~no pomagala tudi dr`ava, saj je
ob~ina del vrednosti pokrila z
dr`avnimi subvencijami.“ Poudaril je
{e, da lahko potrdimo, da je prav
avtocesta, ki je bila v preteklosti ovira
v razvoju, prinesla tej ob~ini nov
zagon. Postala je namre~ zanimiva za

priseljevanje, za vlaganje kapitala, s katerim se
bo izbolj{ala mo`nost za zaposlitve za doma~e
ljudi. Minister pa je tudi podprl ob~ino pri
na~rtih za zagotovitev samostojnosti pri
ravnanju s komunalnimi in gradbenimi odpadki v
sodelovanju s sosednjimi ob~inami, pri na~rtih
infrastrukturnega opremljanja posameznih
obmo~ij, varstvu vodnih virov in podobnih
na~rtih. Obljubil je tudi pomo~ pri pridobivanju
evropskih sredstev. „[e en korak je dober. To je
izgradnja 130-ih stanovanj, ki jih bo v va{i ob~ini
gradil Stanovanjski sklad. Ob tem ohranjajmo
kulturno krajino in podpirajmo tudi kmetijstvo.
Isto~asno pa dajmo mo`nost razvoju novim
potencialom, ki so pred vami,“ je ob koncu dejal
gospod Podobnik. Ob~anom je za`elel {e najprej
uspe{en razvoj in bogato kulturno `ivljenje. Ob
samem zaklju~ku dveurne osrednje proslave ob
ob~inskem prazniku je sledil vrhunec prireditve.
Obnovitvena dela je najprej blagoslovil brdski
`upnik, prelat Andrej Svete. Nato pa sta `upan in
minister za okolje skupaj odprla vodo v fontani in
tako simboli~no in tudi uradno namenu predala
obnovljeni Stari trg v Lukovici. Sve~ani prireditvi
je sledil {e veli~asten ognjemet in udarne
melodije stotih zbranih godbenikov.

✍ Leon Andrejka

osrednja slovesnost

Ob~ina Lukovica
Spo{tovani gospod `upan Matej Kotnik!

Ob prazniku ob~ine Lukovica iskreno ~estitam
Vam, gospod `upan, in va{im sodelavcem, enako

tudi vsem ob~anom. Za va{e prizadevanje za
razvoj ob~ine `elim Vam, da bi se tudi Va{i

nadaljnji na~rti uresni~ili v Va{e zadovoljstvo,
enako tudi v radost ob~anov. 

Zaradi zdravstvenih te`av `al ne morem biti
navzo~ pri slovesnosti.

Iskreno Vas pozdravljam.
✍ Niko Kralj
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PPrroossttoovvoolljjnnoo  ggaassiillsskkoo  ddrruu{{ttvvoo  KKrraa{{nnjjaa
Prostovoljno gasilsko dru{tvo Kra{nja je bilo
ustanovljeno leta 1927 in tako letos praznuje
svojo 80. obletnico delovanja. Povod za
ustanovitev dru{tva so bili {tevilni ve~ji po`ari, ki
so se pojavljali v kra{enjski okolici v letih od 1904
do 1927. Marljivi gasilci so z nabiralnimi akcijami
`e takoj v naslednjem letu kupili ro~no brizgalno
na vozu. Hkrati pa so tudi `e za~eli z izgradnjo
novega gasilskega doma, katerega otvoritev je
bila `e leta 1930. Dru{tvo je uspe{no delovalo vse
do leta 1943, naslednjega leta pa so Nemci
poru{ili gasilski dom. Po vojni se je vse spet
za~elo znova. Iskanje zemlji{~a in nato gradnja
novega doma. Leta 1958 so gasilci dobili 200-
litrsko motorno brizgalno, na katero so bili {e
posebej ponosni. Kmalu zatem, leta 1962, je bil
znova pomemben dogodek, saj so kra{enjski
gasilci dobili svoj prvi prapor. Ob 70-letnici
dru{tva pa je dru{tvo ponosno razvilo svoj sedanji
prapor. Leta 1994 so stari, dotrajani gasilski avto
zamenjali za novega. 

Vodstvo PGD Kra{nja vzorno skrbi, da se ~lani
neprestano izobra`ujejo in usposabljajo. Na
raznih tekmovanjih dosegajo vidne rezultate.
Predvsem pa jim je v ~ast, da veliko ~asa
posve~ajo tudi podmladku, ki je na{a skupna
bodo~nost.

ZZddeennkkaa  PPeennggaall
Zdenka Pengal prejme plaketo Ob~ine Lukovica za
dolgoletno prizadevno delo na podro~ju vzgoje in
izobra`evanja in izjemen prispevek k razvoju
{olstva in ugledu ob~ine na vzgojno

izobra`evalnem podro~ju. Zdenka Pengal,
profesorica slovenskega in angle{kega jezika, je
na O[ Janka Kersnika Brdo zaposlena od leta
1985. Pou~evala je slovenski jezik, angle{ki jezik,
u~ence pripravljala na razli~na ob~inska,
medob~inska in dr`avna tekmovanja, vodila
interesne dejavnosti. Z visoko strokovnostjo je
pomagala u~encem pri doseganju osebnih
uspehov. Visoke moralne in eti~ne norme so jo
ves ~as pou~evanja vodile k pravi~nemu,
spodbujajo~emu pristopu k pou~evanju. Zaradi
tega je bila pri u~encih, star{ih in sodelavcih
dele`na spo{tovanja. Zdenka Pengal se je
dejavno vklju~evala v obogatitvene, razvojne
programe {ole, kjer je razvijala kakovosten
pristop v odnosu do u~encev, star{ev in
sodelavcev. Tak{no je bilo tudi njeno prostovoljno
in obse`no sodelovanje v mednarodnem projektu
Evropske mre`e zdravih {ol.
Z visoko strokovnim pristopom in pedago{kim
etosom je bila vzor marsikateremu u~itelju. Kot
sodelavka in mentorica jih je popeljala v svet
pedago{kega poslanstva. @e kot u~iteljico so jo
odlikovale visoka stopnja odgovornosti,
natan~nost, sistemati~nost, organiziranost,
doslednost, kriti~nost, tako do lastnega dela kot
do dela drugih, pripravljenost na sklepanje
dogovorov, ki so vodili k cilju, pa slednji k resnici,
pravi~nosti, sposobnosti za odprt dialog, kjer je
znala prisluhniti in sli{ati. U~enci so jo spo{tovali,
ker bila tudi zahtevna, jasna, predvidljiva. Zato ni
naklju~je, da jo je kolektiv izbral za ravnateljico
{ole, ki jo je vodila od 16. 9. 1998. Pod njenim
vodstvom {ola ni bila samo {ola na gri~u. ^eravno
na robu doline ^rnega grabna je O[ Janka
Kersnika Brdo pod vodstvom Zdenke Pengal
nadaljevala svojo pot h kakovostni {oli ter postala
prepoznavna v celotnem slovenskem prostoru in
mednarodni javnosti. Zdenka Pengal si je kot
ravnateljica {ole vztrajno prizadevala, da je {ola

izvajala in razvijala preventivne programe za
u~ence, ki bi jih obvarovali tegob in problemov
sodobnega ~asa. [ola Janka Kersnika Brdo je
tako v leto{njem letu tudi kot prva {ola v Sloveniji
prejela mednarodno priznanje, ki ga izdaja nosilec
projekta In{titut za razvijanje osebne kakovosti v
Ljubljani. Prva med vklju~enimi slovenskimi
{olami je izpolnila zahtevane kriterije in dobila
priznanje za Razvijanje pozitivnega
samovrednotenja v {olskem okolju z nazivom
Spodbudna {ola. Pravijo, da kdor ho~e videti,
mora gledati s srcem. Za Zdenko Pengal lahko
re~emo, da je znala videti z o~mi in srcem.

MMaarrjjaann  KKvveeddeerr
Marjan Kveder je `e tretji mandat vklju~en v delo-
vanje Krajevne skupnosti Rafol~e, najprej kot

Prejemniki plakete Ob~ine Lukovica 
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podpredsednik, potem kot predsednik. Od leta
2000, ko je postal predsednik KS, se je v Rafol~ah
zgodilo marsikaj dobrega. Kljub temu da je
uspe{en podjetnik, mu ni nikoli `al ~asa, ki ga
posveti javnemu dobremu. Dana{nja podoba
Rafol~ pri~a o tem, da so bili {tevilni projekti v
zadnjem ~asu uspe{no izpeljani. Marjan Kveder je
tudi ustanovni ~lan [portno turisti~nega dru{tva
Rafol~e in ~lan izvr{nega odbora dru{tva ter
predsednik Prostovoljnega gasilskega dru{tva
Prevoje, kjer pod njegovim vodstvom lepo
napredujejo. Nenazadnje je Marjan Kveder
~lovek, poln optimizma in energije, z mislimi in
projekti v prihodnosti, kar se ka`e tudi v tem, da
je prvi zbral pogum in se odlo~il, da bo kot
podjetnik deloval v ob~ini Lukovica v predvideni
obrtni coni ob avtocesti. Je nekonflikten in
izredno pozitiven ~lovek, vedno pripravljen za
kompromise, ki pripeljejo do `elenih rezultatov.

AAlloojjzziijjaa  @@aavvbbii
Alojzija @avbi prejme plaketo Ob~ine Lukovica za
dolgoletno prizadevno delo na podro~ju
humanitarnih dejavnosti in dru{tvenega dela.
@ivljenje Alojzije @avbi je tesno povezano z
gasilstvom. Od leta 1988 opravlja funkcijo
blagajnika v Prostovoljnem gasilskem dru{tvu
Blagovica, z vestnostjo, ki bi jo moral imeti
sleherni finan~nik. Neuradno in nekako v senci
opravlja tudi delo gospodarja gasilskega doma.
^eprav se gasilskih intervencij ne udele`uje, pa je
vedno med prvimi, ki odprejo vrata in jih med
zadnjimi zapre. Nepogre{ljiva je njena prisotnost
ob pripravah na proslave, obletnice, veselice,
tekmovanja in delovne akcije. Ve~krat je ~astno

sprejela nalogo botre ob prevzemu gasilske
tehnike, opravila te~aj za gasilca in v 30-letnem
sta`u prejela razli~na priznanja Gasilske zveze I in
II stopnje ter odlikovanja Gasilske zveze
Slovenije. Je tudi ~astna ~lanica PGD Blagovica.
Alojzija @avbi pa ni samo gasilka, je tudi ~lanica
upravnega odbora Rde~ega kri`a Blagovica, njen
obisk in klepet s starostniki ob novem letu pa sta
vredna ve~ kot prilo`nostno darilo. Aktivno deluje
v Dru{tvu pode`elskih `ena Blagovica-Trojane.
Svojo predanost je dodelila tudi delu Zveze
borcev, kjer skrbi za udele`bo prapora na
prireditvah in urejenost spominskega obele`ja v
Blagovici ter na Gol~aju.

SSttaannee  DDoolliinn{{eekk
Stane Dolin{ek je dolgoletni aktivni ~lan Kultur-
nega dru{tva Janka Kersnika Lukovica. Kariero
igralca je za~el pred skoraj {tirimi desetletji, kot

se spodobi, v Rokovnja~ih. Njegova vsestranska
igralska sposobnost je prisotna na odru predvsem
od leta 1984 dalje, ko je upodobil vrsto zahtevnih
gledali{kih likov oz. glavnih vlog. Vlogo `upana je
odigral v igrah @upanova Micka, Trije va{ki
svetniki in Detektiv Megla. Nepozaben bo ostal v
vlogah popotnika Balanta~a v Vdovi Ro{linki,
Planjavca v Kmetskih slikah, Mili~a v navadnem
~loveku, Geronta v Zdravniku po sili, mo`a v
Pasjih sanjah in drugih. Skupaj je odigral nad 20
vlog v ve~ kot 60 predstavah, ve~ino na doma~em
odru, nekaj pa tudi na gostovanjih v bli`nji in
daljni okolici. Kljub obilici dela na doma~i kmetiji,

je vsa leta ostal zvez igralskemu poklicu. Stane
Dolin{ek ima izreden posluh za slovenski jezik,
zato mu pravilna in smiselna besedna nikoli ne
dela preglavic. Kljub {tevilnim odigranim glavnim
vlogam ostaja skromen in kriti~en do svojega
dela.

Gospa Zdenka Pengal se prireditve ob
prazniku Ob~ine Lukovica `al ni mogla
udele`iti, s ponosom in veseljem je sprejela
plaketo Ob~ine Lukovica, ob tej prilo`nosti pa
je zapisala:

Zahvaljujem se vam za izjemno ~ast in
priznanje, ki mi ju s tem izkazujete.
Dvaindvajset najdejavnej{ih let sem dala
{oli na Brdu. Vztrajala sem, ker sem se
tako med u~enci in sodelavci kot star{i in
krajani dobro po~utila, bila dele`na
podpore in razumevanja. [ola in vrtec –
vzgoja in izobra`evanje sta izrednega
pomena ne samo za posameznika in
dru`ino, ampak tudi za ob~ino, njeno
prihodnost, razvoj in ne nazadnje za na{o
dr`avo. Prav zaradi tega je to zelo
ob~utljivo podro~je, saj se vsi zavedamo,
da bodo na{i otroci in u~enci gradili
bodo~nost.
Ni bilo vedno lahko najti poti med
razli~nimi interesi, `eljami, pri~akovanji
na eni strani in mo`nostmi – sistemskimi,
finan~nimi – na drugi strani. Vem, da
nekaterih stvari nismo mogli in ne
moremo urediti tako, da bi ustrezale
vsem. Vendar smo te`ave re{evali
strpno, s pogovorom in medsebojnim
spo{tovanjem. 

Zahvaljujem se sodelavkam in
sodelavcem, star{em, krajanom,
svetnikom ob~inskega sveta z obema
`upanoma, s katerima sem sodelovala,
delavcem ob~inske uprave in vsem, ki
ste mi bili v oporo in pomo~. Brez vseh
vas mi ne bi uspelo. [e posebej bi se
rada zahvalila gospe Stanislavi Stopar,
moji ravnateljici, ki mi je predala {olo na
tak{nih temeljih, da mi ni bilo te`ko
nagrajevati. Novi ravnateljici gospe
Marijani Erjavec pa `elim uspe{no delo.

Hvala vsem, ki ste mi pomagali graditi
dobro {olo in vrtec.

Zdenka Pengal
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TTuurriissttii~~nnaa  zzvveezzaa  OObb~~iinnee  LLuukkoovviiccaa  jjee  vv  nneeddeelljjoo,,  22..
sseepptteemmbbrraa,,  oorrggaanniizziirraallaa  PPoovvoorrkkoo  ss  kkuullttuurrnniimm
pprrooggrraammoomm  --  UUttrriipp  vvssaakkddaannjjeeggaa  `̀iivvlljjeennjjaa  sskkoozzii  ~~aass
vv  oobb~~iinnii  LLuukkoovviiccaa..  TTuurriissttii~~nnaa  zzvveezzaa  jjee  kk
ssooddeelloovvaannjjuu  ppoovvaabbiillaa  ddrruu{{ttvvaa  vv  nnaa{{ii  oobb~~iinnii,,
ddoobbrrooddoo{{llii  ppaa  ssoo  bbiillii  sseevveeddaa  ttuuddii  ppoossaammeezznniikkii,,  kkii
bbii  ssee  `̀eelleellii  pprreeddssttaavviittii  ss  ssvvoojjoo  ddeejjaavvnnoossttjjoo..

Na povorki so sodelovali: Konjerejsko dru{tvo
Lukovica, Godba Lukovica, Turisti~no olep{evalno
dru{tvo Brdo-Lukovica, narodne no{e, Lovska
dru`ina Lukovica, Lovska dru`ina Trojane-O`bolt,
^ebelarsko dru{tvo Lukovica, Dru{tvo pode`elskih
`ena Blagovica-Trojane, Turisti~no dru{tvo
Preserje, Dru{tvo pode`elskih `ena in deklet
Lukovica, Turisti~no dru{tvo Gradi{~e, KUD Fran
Maselj Podlimbarski, Ljudski pevci iz Blagovice,
[portno-kulturno dru{tvo ^ele{nik, Planinsko
dru{tvo Blagovica, [portno dru{tvo Zlato Polje,
Hokejski klub Prevoje, [portno dru{tvo Prevoje,
Prostovoljno gasilsko dru{tvo Kra{nja, Prostovoljno
gasilsko dru{tvo Trojane, Prostovoljno gasilsko
dru{tvo Prevoje, Prostovoljno gasilsko dru{tvo
Lukovica, Moto klub Rokovnja~i, Klemen Ger~ar-
motokrosist s Prevoj in dru`ina Jeretina iz Stra`e.
Povorki je sledila podelitev priznanj lepo urejenim
hi{am in kmetijam. Priznanja sta podelila `upan
Ob~ine Lukovica Matej Kotnik in predsednik

Turisti~ne zveze Ob~ine Lukovica  Anton Cerar. 

Lepo urejene kmetije imajo:
Mihaela in Du{an Kocjan, Imovica 1; Mari  in Tone
Gostin~ar, ^eplje 11; Ani in Vinko Resnik, Vo{ce1;
Aleksandra in Janko Burkeljca, Selce 5; Ani in
Stane Homar, Dupeljne 11; Marija in Stane
Ora`em, Trnov~e 6; Tilka in Janez Urankar, Vrh nad
Kra{njo 8; Klara in Primo` Smrkolj, Trojane 14

Lepo urejene hi{e imajo:
Nada in Roman [trukelj, Spodnje Prapre~e 46;
Terezija in Ivan Bergant, Trnov~e 20; Fani in Anton
Koro{ec, Rafol~e 38; Janja in Branko Psarn, Zavrh
pri Trojanah 15; Tatjana in Toma` Cerar, Imovica
24; Mojca @avbi Ti~ in Jernej Ti~, Kra{nja 51;
Alenka in Roman Kropiv{ek, Zgornji Petelinjek 5;
Slavi in Janez Dimic, Selce 2a.

Potem je Anton Cerar podelil priznanja
sodelujo~im.
Za glasbo je poskrbel ansambel Ajda. 
Prireditev je uspela in Turisti~na zveza Ob~ine
Lukovica upa, da bo povorka postala tra-
dicionalna. Ob tej prilo`nosti se Turisti~na zveza
Ob~ine Lukovica najlep{e zahvaljuje vsem
sponzorjem prireditve, ki so v veliki meri
pripomogli, da je prireditev uspela v takem

obsegu. Obenem najlep{a hvala tudi vsem
sodelujo~im, ki so se odzvali povabilu.

✍ Za TZOL 
P. U.

V soboto, 25. 8., je na dru`abni obisk v ob~ino

Lukovica pri{el evropski poslanec Borut Pahor.

Prijeten sprejem so mu na `e prenovljenem trgu

pripravili `upan Matej Kotnik s soprogo,

morav{ki `upan Martin Rebolj s soprogo,

svetniki Gregor Bajde, Rok Kotnik in Lado

Gori~an ter predstavniki ob~inske uprave in

politi~nih odborov.

UTRIP VSAKDANJEGA @IVLJENJA SKOZI ^AS V NA[I OB^INI

Borut Pahor v Lukovici
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Spo{tovani!
Zgodi se, ddaa  vv~~aassiihh  vvaa{{ee  eelleekkttrroonnsskkee  ppoo{{ttee  nnee  pprree--
jjmmeemmoo, kljub temu da ste jo poslali (opa`amo, da
se to ob~asno zgodi pri elektronskih naslovih s
kon~nico yahoo in hotmail). Da ne bo nepotrebne
slabe volje, lahko va{e prispevke po{ljete tudi na
naslov katarina@innini.si. Vsak prejem tudi z
odgovorom potrdim, v kolikor potrditve ne dobite,
prosimo, pokli~ite na gsm 051 365 992 (urednica). 

Hvala lepa za razumevanje.

Uredni{ki odbor 

Lepo vabljeni k sooblikovanju glasila

Rokovnja~. 

Svoje prispevke iz `ivljenja v ob~ini

Lukovica po{ljite na mail:

katarina@innini.si.

KKGGZZSS  --  ZZaavvoodd  LLjjuubblljjaannaa
KKmmeettiijjsskkaa  ssvveettoovvaallnnaa  sslluu`̀bbaa
Lukovica, Stari trg 19
e-po{ta: kss.lukovica@lj.kgzs.si
tel.:  0011//7722--3355--111166

• VVLLAAGGAANNJJEE  ZZAAHHTTEEVVKKOOVV  ZZAA  PPOOSSEEBBNNOO  PPRREEMMIIJJOO  ZZAA
BBIIKKEE  --  ddrruuggoo  oobbddoobbjjee  ::
Za vse, ki ste od 1. 6. do 30. 9. oddali v klavnico bika
in izpolnjujete pogoje (glej majsko {tevilko
Rokovnja~a) je rrookk  zzaa  eelleekkttrroonnsskkii  vvnnooss  zzaahhtteevvkkoovv  oodd
11..  ddoo  3311..  1100..!! ^e ste bika oddali preko zadruge ste jo
praviloma za to storitev tudi pooblastili. Vsi, ki ste
bika sami peljali v zakol, pa morate tudi sami
poskrbeti za vlaganje tega zahtevka, zato me pokli~ite
v ~asu uradnih ur, da se dogovorimo za elektronski
vnos.

• IINNFFOORRMMAATTIIVVNNII  IIZZRRAA^̂UUNN  PPLLAA^̂IILLNNIIHH  PPRRAAVVIICC::
AKTRP je v septembru po{iljala vsem vlagateljem
zbirne vloge v letu 2007 obvestilo o informativnem
izra~unu pla~ilnih pravic, ki bodo po izdaji odlo~be o
dodelitvi pla~ilnih pravic osnova za pla~ila na
povr{ino v naslednjih letih. Prosim vas, da si izra~un
natan~no preberete in se v primeru nejasnosti
pravo~asno obrnete na KSS. RRookk  zzaa  ooddddaajjoo  pprriippoommbb
nnaa  iinnffoorrmmaattiivvnnii  iizzrraa~~uunn  jjee  ((pprreeddvviiddoommaa))  ppoonneeddeelljjeekk,,
88..  1100..!!

• UUVVEELLJJAAVVLLJJAANNJJEE  PPRREEMMIIJJ  ZZAA  KKRRAAVVEE  DDOOJJIILLJJEE  VV  LLEETTUU
22000088::
Kot ste bili `e seznanjeni boste lahko vsako leto v
mesecu juniju vlagali zahtevke za premijo za
ekstenzivno rejo `enskih govedi. Tako boste v juniju
2008 lahko vlagali za vse tiste krave dojilje, ki
so/bodo telile od 1. 6. 2007 do 31. 5. 2008 in bodo
poleg ostalih pogojev izpolnjevale tudi obvezno rejo
krave in teleta dva meseca od telitve naprej.
OOppoozzaarrjjaamm  vvaass,,  ddaa  ssttee  nnaa  ppooggoojj  oobbvveezznnee  rreejjee  ppoozzoorrnnii
`̀ee  sseeddaajj,,  ssaajj  bbrreezz  iizzppoollnnjjeevvaannjjaa  tteeggaa  ppooggoojjaa  zzaahhtteevvkkaa
zzaa  ppoossaammeezznnoo  `̀iivvaall  vv  lleettuu  22000088  nnee  bboossttee  mmooggllii  vvlloo`̀iittii..

• PPRREEDDAAVVAANNJJAA    SS//KKOOPP::
Od 1.9. naprej se je za~ela izobra`evalna sezona za
leto 2008. Za vse, ki izvajate katerega od ukrepov
S/KOP je eden od obveznosti tudi udele`ba na
predavanjih z vsebino, ki jo je potrdilo MKGP. V
oktobru se lahko udele`ite naslednjih predavaj:

--  vv  ttoorreekk,,  22..  1100..  oobb  99..  uurrii v Kulturnem domu Janka
Kersnika vv  LLuukkoovviiccii bosta predavanja na temo:
Koruzni hro{~ ter pomen in omejitve pridelave koruze
v kolobarju (Irena Bantan) in Preverjanje izpolnjevanja
zahtev standardov za varno hrano, za prepre~evanje
{irjenja bolezni, za prijavo bolezni in za dobro po~utje
`ivali na prakti~nih primerih (Janez Koprivnikar)

--  vv  ppeetteekk,,  2266..  1100..  oobb  99..  uurrii  v dvorani KS nnaa  RRooddiiccii  pprrii
DDoomm`̀aallaahh bosta predavanja na temo: Preverjanje
zahtev standardov za ohranjanje `ivalskih vrst in
habitatov, za identifikacijo in registracijo `ivali ter za
zdravstveno varstvo ljudi in `ivali  na prakti~nih
primerih (Jasmina Slatnar) in Informiranje kmetov o
ukrepih kmetijske politike s poudarkom na ukrepih
SKOP (Nada Gre{ak).

Predavanj se lahko udele`ite tudi vsi ostali, ki vas teme
zanimajo. Zaradi pojava koruznega hro{~a v na{i ob~ini
vas vse pridelovalce koruze vabim, da se udele`ite
predavanja v Lukovici, saj bo po izdaji odlo~be FURS-a o
novih razmejitvah obmo~ij koruznega hro{~a obvezno
gojiti koruzo v kolobarju.

✍ Pavla Pirnat,
Kmetijska svetovalka
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intervju: Klemen Ger~ar, evropski prvak

MMoottookkrrooss  jjee  vv  kkrraajjiihh  oobb  RRaaddoommlljjii  ddoommaa  `̀ee  vvrrssttoo  lleett..
NNeekkddaannjjee  aassee,,  kkii  ssoo  uussppee{{nnoo  bbrraanniillii  bbaarrvvee  LLuukkoovviiccee,,  jjee
vv  zzaaddnnjjiihh  lleettiihh  uussppee{{nnoo  nnaasslleeddiill  mmllaaddii  ddiirrkkaa~~  ss  PPrreevvoojj  --
KKlleemmeenn  GGeerr~~aarr..  1166--lleettnniikk  nnaassee  ooppoozzaarrjjaa  `̀ee  vvssee  oodd  rraannee
mmllaaddoossttii..  DDoosseeggeell  jjee  {{tteevviillnnee  uussppeehhee  iinn  mmeedd  ddrruuggiimm
ppoossttaall  ~~llaannsskkii  ddrr`̀aavvnnii  pprrvvaakk  vv  rraazzrreeddiihh  ddoo  8855  ccccmm,,  112255
ccccmm  tteerr  pprrvvaakk  AAllppee--AAddrriiaa..  LLeettooss  ppaa  jjee  pprreesseeggeell  {{ee  eenn
mmeejjnniikk  iinn  ssvvoojj  ttaalleenntt  ddookkaazzaall  nnaa  eevvrrooppsskkeemm  pprriizzoorrii{{~~uu..
VV  mmllaaddiinnsskkii  kkoonnkkuurreennccii  ddoo  112255  ccccmm  jjee  nnaammrree~~  uuggnnaall
vvssee  tteekkmmeeccee  iinn  ssee  jjee  ookkrroonnaall  zz  nnaasslloovvoomm  eevvrrooppsskkeeggaa
mmllaaddiinnsskkeeggaa  pprrvvaakkaa..

LLeettooss  ssttee  pprrvvii~~  ooddppeelljjaallii  cceelloottnnoo  sseezzoonnoo  vv
mmeeddnnaarrooddnneemm  tteekkmmoovvaannjjuu..  SSttee  pprrii~~aakkoovvaallii,,  ddaa  bboossttee
`̀ee  vv  tteejj  sseezzoonnii  oossvvoojjiillii  nnaasslloovv  mmllaaddiinnsskkeeggaa  eevvrrooppsskkeeggaa
pprrvvaakkaa??
Pred sezono sem imel cilj priti med prve tri tekmovalce
v skupnem se{tevku in nikakor nisem pri~akoval, da
bom postal evropski prvak. Ampak se je razpletlo tako,
da sem `e po vsega nekaj tekmah prevzel vodstvo in
sem se takoj podal v boj za naslov. @e {tiri dirke pred
koncem sezone sem si pred konkurenco nabral 15 to~k
naskoka, prednost pa sem kasneje le {e nadgrajeval.
Naslov sem pred drugouvr{~enim Rusom osvojil zelo
prepri~ljivo, saj je moja to~kovna prednost ob koncu
prvenstva zna{ala za ve~ kot eno dirko.
KKoolliikkoo  tteekkeemm  ssttee  ooddppeelljjaallii  vv  eevvrrooppsskkeemm  mmllaaddiinnsskkeemm
pprrvveennssttvvuu??
Letos je bilo na sporedu 11 dirk. Dve sta potekali v
Sloveniji in na Poljskem, po eno pa smo odpeljali v
Rusiji, Ukrajini, Romuniji, Nizozemski, Litvi, Italiji in
nazadnje {e finale v Nem~iji. Sezona je bila zelo
naporna, saj sem od aprila do septembra samo za
potovanje na dirke naredil pribli`no 35000 kilometrov.

KKaakk{{nnaa  ppaa  jjee  kkoonnkkuurreennccaa  nnaa  tteehh  tteekkmmaahh??
Konkurenca na samem vrhu je zelo huda, saj vsak `eli
biti evropski prvak. Tekmovalci prihajajo iz prakti~no
vseh dr`av Evrope in v celotni sezoni so prvenstvene
to~ke osvojili kar sto trije dirka~i. Dokaz o kakovosti
tega prvenstva pa so tudi rezultati evropskih
tekmovalcev, ki smo se pomerili v svetovnem merilu in
zato menim, da je v tem evropskem prvenstvu, ~eprav
je mladinsko, kar huda konkurenca.
LLeettooss  ssttee  nnaassttooppiillii  ttuuddii  nnaa  ssvveettoovvnneemm  mmllaaddiinnsskkeemm
pprrvveennssttvvuu,,  kkjjeerr  jjee  nnaa  ssppoorreedduu  zzggoolljj  eennaa  iinn  nnee  sseerriijjaa  vvee~~iihh
tteekkeemm..  KKaakk{{nnoo  uuvvrrssttiitteevv  ssttee  ddoosseeggllii  vv  ssvveettoovvnneemm  mmeerriilluu??
Dirka za svetovno prvenstvo mladincev je letos

potekala v bolgarskem Sevlievu. Z
osvojenim kon~nim petim mestom
sem dosegel najbolj{o slovensko
uvrstitev v zgodovini tega
tekmovanja. Tega rezultata pred
samo dirko nisem pri~akoval. @e na
kvalifikacijah sem videl, da lahko
pose`em med deseterico in kasneje
sem s ~etrtim mestom v prvi ter
{estim mestom v drugi vo`nji zasedel
skupno peto mesto, kar je bilo res
pravo presene~enje. 
VVssee  ttee  uussppeehhee  ppaa  jjee  ooppaazziillaa  ttuuddii
ssttrrookkoovvnnaa  jjaavvnnoosstt  iinn  zzaasslleeddiill  sseemm,,  ddaa
vvaass  uuvvrr{{~~aajjoo  mmeedd  eenneeggaa  nnaajjbboolljj  oobbeettaavvnniihh  sslloovveennsskkiihh
mmoottookkrroossiissttoovv..
Z rezultati sem ̀ e za~el opozarjati na to. Upam pa tudi,
da je to res.
KKaakkoo  ppaa  jjee  zz  vvaa{{iimmii  lleettoo{{nnjjiimmii  nnaassttooppii  vv  ddrr`̀aavvnneemm
pprrvveennssttvvuu??
Po petih dirkah ~lanskega razreda do 125 ccm, od
skupno osmih, zasedam drugo mesto, vendar imam {e
vedno mo`nost, da ubranim naslov. V za~etku doma~e
sezone sem imel kar nekaj smole, nekatere dirke so
sledile takoj po dirkah evropskega prvenstva in to je
tudi delno razlog, da sem nekoliko zaostal. Sicer pa
sem se celotno sezono veliko bolj posvetil evropskemu
prvenstvu. 
PPrreedd  lleettoo{{nnjjoo  sseezzoonnoo  ssttee  zzaammeennjjaallii  kklluubb..  IIzz  kkaammnnii{{kkeeggaa
SSiittaarr  DDuunnlloopp  RRaacciinnggaa  ssttee  pprreessttooppiillii  vv  cceelljjsskkii  kklluubb
FFeerrooddaa..  ZZaakkaajj??
Odlo~il sem se, da zamenjam klub in to predvsem zato,
ker za ta klub nastopa tudi Sa{o Kragelj, ki je moj
vzornik, saj je {tirinajstkratni dr`avni prvak. Poleg tega
pa je v evropskem in svetovnem merilu dosegel
{tevilne odmevne uvrstitve. Z njim sva se `e tudi
dobila na treningu, skupaj trenirala in pomagal mi je z
nekaterimi nasveti. @elim pa si tudi, da bi klub osvojil
naslov dr`avnega prvaka. Na koncu se namre~
se{tejejo to~ke treh tekmovalcev v treh razli~nih
razredih, ki nastopajo za klub, in upam, da nam bo
uspelo zbrati najve~ to~k.
Vendar klub verjetno ne more pokriti vseh stro{kov, ki
jih imate v celotni sezoni. Predvsem so verjetno te`ave
z dragimi nastopi v tujini. 
Kluba, ki bi pokril celotne stro{ke sezone, v Sloveniji
ni. Ampak kljub vsemu sem s ponudbo Ferode iz Celja
zelo zadovoljen in bom tudi v prihodnje nastopal za ta
klub.
KKaakkoo  jjee  ssiicceerr  zz  zzaaggoottaavvlljjaannjjeemm  ssrreeddsstteevv..  KKddoo  vvaamm
nnaajjbboolljj  ppoommaaggaa??
Najve~krat si sam poi{~em sponzorje oz. z njimi
kontaktiram. V najve~ji meri pa mi pomaga moj o~e in
celotna dru`ina, ki mi vseskozi stoji ob strani. V
leto{nji sezoni mi je na pomo~ prisko~ilo podjetje
M&P Burja iz Kra{nje, ki mi je pomagalo predvsem za
dirke evropskega prvenstva. Moji sponzorji so {e klub
AMD Feroda iz Celja, Delta Team Kr{ko, Akrapovi~,
Ob~ina Lukovica in ostali.
KKaakkoo  jjee  zz  nnaasslleeddnnjjoo  sseezzoonnoo??  KKoonneecc  lleettaa  bboossttee  ddooppoollnniillii
{{eellee  1177  lleett,,  kkaarr  vvaamm  {{ee  oommooggoo~~aa  nnaassttooppaannjjee  mmeedd
mmllaaddiinnsskkii..
Med mladinci se prihodnjo sezono ne nameravam ve~
nastopati, saj menim, da sem presegel to konkurenco
in moram naprej v razvoju. Zato bom prestopil v
~lanski razred in nameravam tekmovati na evropskem

~lanskem prvenstvu, kjer je konkurenca malo huj{a. V
tem tekmovanju sem `e lansko sezono odpeljal tri
dirke in sem je tudi vpisal med dobitnike to~k. Zasedel
sem 17. mesto, ampak mislim, da sem toliko
napredoval, da si `elim uvrstitev med prvo peterico
nastopajo~ih. Sode~ po dosedanjih rezultatih bi mi to
lahko uspelo. Sicer pa sem z mislimi `e v naslednji
sezoni. Podal sem se v boj za zbiranje finan~nih
sredstev, saj se mora le-te zagotoviti pred za~etkom
sezone. Ena od mo`nosti pa je tudi ta, da bi nastopal
za angle{ko mo{tvo, ki bi mi lahko veliko bolj
pomagalo, vendar se za vse skupaj {e  dogovarjamo.
KKaajj  ppaa  jjee  vvaa{{  kkoonn~~nnii  cciilljj??
Moj kon~ni cilj je nastopanje na dirkah svetovnega
prvenstva razreda MX1 ali MX2. To je tudi cilj, za
katerega `e vseskozi delam. So tudi drugi cilji, vendar
sem mnenja, da je potrebno iti stopnico za stopnico.
JJee  mmoorrddaa  vv  vvaa{{iihh  mmiisslliihh  ttuuddii  oossvvoojjiitteevv  nnaasslloovvaa
ssvveettoovvnneeggaa  pprrvvaakkaa??
To so le sanje, ampak nikoli ne ve{, kaj se lahko zgodi.
ZZ  mmoottookkrroossoomm  ssee  uukkvvaarrjjaattee  oodd  44..  lleettaa  ssttaarroossttii,,  rreessnneejjee
ppaa  ssttee  zzaa~~eellii  ttrreenniirraattii  pprrii  1122--iihh  lleettiihh,,  kkoo  ssttee  ddoobbiillii  ttuuddii
ssvvoojjeeggaa  ttrreenneerrjjaa,,  bbiivv{{eeggaa  uussppee{{nneeggaa  tteekkmmoovvaallccaa,,
SSeebbaassttjjaannaa  KKeerrnnaa..  KKaakkoo  ttee`̀aavveenn  jjee  ppoo  vvaa{{iihh  oocceennaahh  ttaa
{{ppoorrtt  iinn  kkoolliikkoo  ~~aassaa  tteeddeennsskkoo  ppoorraabbiittee  zzaannjj??
Povpre~no imam tri treninge tedensko na motorju in
dva do tri kondicijske treninge. Kadar imam trening na
motorju, mi to vzame pribli`no {tiri do pet ur na dan,
kar pomeni, da ob {oli skorajda nimam prostega ~asa.
Ta {port je zelo te`aven in poleg fizi~nega napora
zahteva ogromno finan~nih sredstev in v Sloveniji tudi
ogromno ~asa. Te`ava so predvsem proge, saj je
najbli`ja proga od mojega doma v Ivan~ni Gorici
oddaljena dobre pol ure z avtom.
KKlljjuubb  vvsseemmuu  uussppee{{nnoo  oopprraavvlljjaattee  ttuuddii  {{oollsskkee
oobbvveezznnoossttii..  KKaatteerroo  {{oolloo  oobbiisskkuujjeettee??
Hodim v 3. letnik gimnazije v Kamniku in {ola mi gre
kar dobro od rok. Prvi letnik sem kon~al s prav dobrim
uspehom, lansko leto mi je ta za las u{el, letos pa
ponovno ciljam na prav dober uspeh. V bodo~e
nameravam tudi kon~ati {tudij arhitekture ali katere
izmed ekonomskih smeri, saj sem mnenja, da je
znanje pot do uspeha.
IImmaattee  kkaakk{{eenn  mmoottoo,,  kkii  vvaass  vvooddii  sskkoozzii  `̀iivvlljjeennjjee??
Imam, in sicer, da je potrebno padce oz. neuspehe
prena{ati enako kot uspehe in zmage.

Hvala za pogovor in veliko uspeha v nadaljnji {portni
poti.

✍ Leon Andrejka, Foto: Andreja Prel in Veljko Juki~

PORAZE PRENA[ATI TAKO KOT ZMAGE
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OO  BB  VV  EE  SS  TT  II  LL  OO
OBVE[^AMO VAS, DA LAHKO

PREVERITE VREDNOSTI
HOLESTEROLA IN 

SLADKORJA V KRVI TER
POMERITE SVOJ KRVNI TLAK.

V LUKOVICI 
VSAKO DRUGO SREDO V

MESECU OD 7.30 DO 9. URE V
ZP LUKOVICA

NA TROJANAH 
V SREDO, 17.OKTOBRA 2007,

OD 8. do 9. URE V PROSTORIH
KS TROJANE

V BLAGOVICI
V SREDO, 24.OKTOBRA 2007,

OD 8. do 9. URE V PROSTORIH
GASILSKEGA

DOMA V BLAGOVICI

Testne listi~e, s katerimi se meritve
izvajajo, je potrebno pla~ati,
medtem ko sta svetovanje in

postopek preiskave brezpla~na.
Cena meritve holesterola in krvnega

sladkorja je 4.50 EUR.
Preiskava poteka na podlagi

odvzema kaplje krvi iz prsta. Na
pregled pridite te{~i!

Vljudno vabljeni!

Patrona`ni medicinski sestri

Bro{ura Trg Lukovica 
Bro{ura Trg Lukovica je bila izdana ob obnovi osrednjega trga v
Lukovici. V uvodnem bro{ure so nagovori: `upana Mateja
Kotnika, izvajalca del Ivana Zidarja, predsednika upravnega
odbora SCT, predsednika Krajevne skupnosti Lukovica Slavka
Smrkola … V drugem delu je predstavljena zgodovina trga. V
tretjem delu pa se omenja izdana knji`ica O@IVITEV Lukovice,
nadaljuje pa se s podlagami za ureditev osrednjega dela
obmo~ja L1 Lukovica center – od za~etnih idej in `elja do
dana{nje podobe sodobnega trga. Zadnji del je namenjen
prispevku izvajalca del – predstavitev gradnje in podatki o
porabljenih koli~inah gradbenega materiala. 
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OObb~~iinnaa  LLuukkoovviiccaa  jjee  vv  tteehh  ddnneehh  pprroossllaavviillaa  vveelliikkoo
pprriiddoobbiitteevv,,  nnoovvoozzggrraajjeennii  lluukkoovvii{{kkii  SSttaarrii  ttrrgg..  DDaann  ppoo
ooddpprrttjjuu  sseemm  bbllii`̀nnjjee  pprreebbiivvaallccee  SSttaarreeggaa  ttrrggaa  ppoovvpprraa{{aall
zzaa  mmnneennjjee  oo  nnoovvii  ppooddoobbii  oobb~~iinnsskkeeggaa  ssrreeddii{{~~aa..  MMeedd
ppooggoovvoorroomm  sseemm  ssee  zz  aannkkeettiirraannccii  ddoottaakknniill  ttaakkoo
ppoozziittiivvnniihh  kkoott  ttuuddii,,  ppoo  mmnneennjjuu  aannkkeettiirraanncceevv,,
nneeggaattiivvnniihh  rree{{iitteevv  vv  kkrraajjuu  LLuukkoovviiccaa..  PPaa  ppoogglleejjmmoo,,  kkaajj
pprraavviijjoo      LLuukkoovvii~~aannii..

Med vo`njo skozi Lukovico sem opazil dve mladi du{i,
kako se igrata ob vodnjaku. Ime jima je EEvvaa in JJaann, ki

pravita, da je trg zelo lep in sta vesela, ker je vodomet
sredi kraja. Jan je v fontano `e vrgel kovanec za sre~o. 

LLuukkaa  CCeerraarr `ivi tik ob trgu in pravi, da je podoba
Lukovice  navsezadnje lep{a. Je pa zelo nezadovoljen,
ker je med gradnjo trga pri{lo do velikih po{kodb v

konstrukciji njegove hi{e. Razo~aran je tudi, ker pred
njegovo hi{o ni obljubljene in na~rtovane zelenice.
Pravi, da je celo odstopil nekaj zemlje za dobro
sokrajanov in ~uti, da so ga odgovorni pustili na cedilu.
A vendarle je dejal, da ko bo drevje zraslo, bo trg {e
lep{i.

JJuulliijjii  SSmmrrkkoolljj je novi trg na prvi pogled in tudi sicer
veliko lep{i kot prej. Skoraj ne mine dan, ko se celo
tujci ne bi kar slikali ob novi pridobitvi Lukovice. Rahlo

je poto`ila zaradi premalo parkirnih mest, promet se
bo nasploh {e uredil, trenutno vlada {e majhna zmeda.
@eli pa si ve~ klopi na samem trgu, kjer bo v bodo~i
senci prav prijetno poklepetati.

JJoo`̀eeff  UUrrbbaanniijjaa `ivi tik ob Starem trgu. Najprej je
povedal, da je sredi{~e Lukovice vsekakor bolje
urejeno, kot je bilo. Imel pa je nemalo pripomb. Vozniki
ne upo{tevajo CPP-ja. Plo~nik za pe{ce in kolesarje
nima 12 cm robu, ampak je izvedena klan~ina, ki
dopu{~a nepravilno parkiranje vozil na plo~nik, kar mu
onemogo~a izvoz osebnega avtomobila iz gara`e.
O~itno premo~na razsvetljava mu zastira pogled skozi

okno (na~rtovane 80 W `arnice, vgrajene so 100W,
najprej so svetile celo 160 W(!). Pravi, da je veliko del
druga~e izvedenih, kot je bilo na~rtovano. Zaveda pa
se, da za vse nikoli ne bo dobro.

MMoojjccaa  KKoottnniikk prebiva pribli`no sto metrov od centra
Lukovice in je nad deli, ki so se naredili v zadnjem letu
v kraju, v celoti zadovoljna, {e posebej z vodometom
sredi trga. Navdu{ena je nad izvedbo civilne poroke
pred tednom dni prav na novem trgu in upa, da se bo
veliko parov odlo~ilo izvesti poroko na prav tak na~in.
Upa tudi, da bo celotno sredi{~e vseskozi li~no
urejeno, da bo svoje prijatelje z veseljem povabila na

Stari trg na kavico. @eli si, da se dela obnovitve
nadaljujejo po celotni cesti Maklenovec (mimo
gostilne Bevc in mimo trgovine). 

LLeennaarrtt  CCaappuuddeerr vidi novo jedro Lukovice kot veliko
lep{e kot prej. Precej mote~a je razsvetljava, ki preve~
svetlobe seva v nebo ter okoli{ke strehe in fasade.

Opazil je, da mnogo voznikov {e vedno ne upo{teva
prometne ureditve. Upa, da se bo trg vzdr`eval in na
njem ne bo vandalizma.

Po prebranih komentarjih lahko sklepamo, da
anketiranci gledajo na novo krajevno in ob~insko
pridobitev prete`no pozitivno. Redko koga ni~ ne moti,
kar je razumljivo. A nekatere pripombe moramo
zabele`iti. Na primer, da g. Cerar pred hi{o nima
obljubljene in na~rtovane zelenice, da je njegova hi{a
po{kodovana, da razsvetljava ni najprimernej{a,  da se
vozniki ne dr`ijo CPP-ja. G. Urbanija je glede CPP-ja
opozoril, naj ob~ina posreduje pri pristojnih, da promet
okoli trga uredijo. 
Sicer pa so prav vsi sogovorniki dejali, da je sedaj
podoba Lukovice veliko lep{a, doma~inom in
popotnikom bolj prijazna, da je bilo narejeno veliko
dobrega, a na dolo~ene nepravilnosti in
pomanjkljivosti ne smemo pozabiti, ampak jih
poskusiti re{iti v ~im kraj{em ~asu.

✍  Rok Avbelj

ANKETA O MNENJU LUKOVI^ANOV O POMEMBNI  PRIDOBITVI

september 2007  24/9/07  9:47  Page 12



13Rokovnja~
glasilo ob~ine Lukovica

september 2007

dogodki

NNaa  pprreelleeppoo  ssoonn~~nnoo  ssoobboottnnoo  ddooppoollddnnee  11..
sseepptteemmbbrraa  ssee  jjee  nnaa  lloovvsskkii  kkoo~~ii  nnaadd  LLuukkoovviiccoo
((^̂eevvccaa))  pprreedd  oobbiisskkoovvaallccii  ooddvviill  pprraavvii  ssttrreellsskkii
oobbrraa~~uunn..  ^̂llaannii  lloovvsskkiihh  ddrruu`̀iinn  ssoo  ssee  ppoommeerriillii  vv
tteekkmmii  zzaa  ppookkaall  OObb~~iinnee  LLuukkoovviiccaa..  LLaa~~eenn  iinn  `̀eejjeenn
ddoommoovv  nnii  {{eell  nniihh~~ee..
Lovska dru`ina (LD) Lukovica je izvedla strelsko
tekmovanje za pokal Ob~ine Lukovica, ki je
potekalo v okviru ob~inskega praznovanja. Vabilu
za sodelovanje se je odzvalo 10 lovskih dru`in iz
bli`njih krajev (LD Mlin{e, LD Morav~e – kar 3
ekipe, LD Lukovica – 2 ekipi, LD Rakovnik, LD
Trojane, LD Tuhinj, LD Dom`ale). Poleg ekipne
tekme so se lovci pomerili {e v tekmi
posameznikov (22 tekmovalcev) – tudi veterani so
se pomerili v svoji kategoriji – in za poslastico {e
vsi sodelujo~i v tekmi na izpadanje – t. i.
’abjajcen’, kjer je sodelovalo okoli 50 strelcev na
glinaste golobe. Za najbolj{e ekipe in
posameznike so organizatorji s pomo~jo kar 30
pokroviteljev pripravili prakti~ne in zanimive
nagrade, ki jih  je podeljeval `upan Matej Kotnik.
Najbolj{e tri ekipe so prejele pokale, najbolj{i

strelec med posamezniki je zaslu`il jagenj~ka,
najbolj{i veteran je prejel {kornje in vino, najbolj{i
tekmovalec v tekmi na izpadanje pa je dobil
ihanskega pra{i~a. Naj povem, da so najbolj{i trije
v tekmi posameznikov dosegli izjemen izid, na
videz tudi popolnoma enak rezultat, saj so vsi trije
sestrelili 19 glinastih golobov od 20 (!). Vrstni red
pa se v tem primeru dolo~i glede na bolj{e
streljanje v zadnjih poskusih. 
Celotno tekmovanje je potekalo v prelepem okolju in
prijetni dru`bi. Vsaka ekipa in vsak posameznik (ob
prvi prijavi) je poleg streljanja pla~al tudi malico in
enoto pija~e. Tako la~en in `ejen zagotovo ni bil
nih~e. V pogovoru s Toma`em Cerarjem, ~lanom
Lovske dru`ine Lukovica, je bilo razbrati, da so veseli
in zadovoljni, da je tekmovanje tako dobro uspelo.
Pravi, da se takih tekmovanj oz. sre~anj bli`njih
lovskih dru`in radi udele`ujejo lovci iz vseh
regijonov, ker je vsaj takrat streljanje
neobremenjeno in je kon~no le {port in ne samo
streljanje `ivali. Ob takih dogodkih imajo lovci
prilo`nost izmenjave informacij o poteku dela in
dogajanju v posameznih lovskih dru`inah.

Rezultati:
Ekipno: 

1 .mesto: LD Tuhinj, 
2. mesto: LD Rakovnik, 
3. mesto: LD Morav~e (2. ekipa)

Posamezno (~lani): 
1. mesto: B. Markeljc (LD Rakovnik)
2. mesto: D. Ko`lakar (LD Tuhinj)
3. mesto: J. Vahtar (LD Menge{)

Veterani:
1. mesto: R. Pir{ (LD Dom`ale)
2. mesto: D. Kosma~ (LD Morav~e)
3. mesto: A. [oln (LD Rakovnik)

✍  Besedilo in slika: Rok Avbelj

Strelski obra~un na lovski ko~i, vpleten tudi `upan!

VV  nneeddeelljjoo,,  99..  sseepptteemmbbrraa  22000077,,  kkoo  ssmmoo  pprraazznnoovvaallii
225522--oobblleettnniiccoo  ppoossvveettiittvvee  `̀uuppnniijjsskkee  cceerrkkvvee  DDeevviiccee
MMaarriijjee  VVnneebboovvzzeettee  nnaa  BBrrdduu,,  ssoo  ssee  pprrii  oollttaarrjjuu  ppoolleegg
ddoommaa~~eeggaa  `̀uuppnniikkaa  AAnnddrreejjaa  SSvveettee  iinn  dduuhhoovvnneeggaa
ppoommoo~~nniikkaa  IIvvaannaa  PPoovv{{nnaarrjjaa  zzbbrraallii  mmiinniissttrraannttii,,  kkii  ssoo
pprreedd  mmnnooggiimmii  lleettii  mmiinniissttrriirraallii  nnaa  BBrrdduu  aallii  vv  kkaatteerrii
iizzmmeedd  ppooddrruu`̀nniicc..  SSkkoorraajj  3300  ssee  jjiihh  jjee  zzbbrraalloo,,  ddaa
ppoo~~aassttiijjoo  BBooggaa  iinn  ssee  zzaahhvvaalliijjoo  ttuuddii  zzaa  lleeppee  ttrreennuuttkkee
pprree`̀iivveettee  vv  mmiinniissttrraannttsskkiihh  oobbllaa~~iilliihh..  Kakor se za
praznik spodobi, so  sve~ano vstopili v polno cerkev
in ker `e star pregovor pravi “Kar se Janezek nau~i,
to Janez zna”, jim tudi nadaljna opravila pred
oltarjem niso delala nikakr{nih problemov. Glede
umirjenosti in zbranosti si ji lahko mladi ministranti
vzamejo kar za zgled. Tokrat je, ~eprav je bila
slovesna ma{a, doma~i `upnik pozdravil vse
zbrane, duhovnemu pomo~niku pa je prepustil
nagovor. In iz te besede se je bilo mogo~e
marsi~esa nau~iti, predvsem primerjeve o tem,
kako lahko dobimo prevoz za kino, kako lahko pred
televizorjem gledamo tekmo 90 minut, kako lahko

beremo ~asopis, predvsem tisti rumeni
tisk dve uri, na igrah presedimo uro
dve in {e bi lahko na{teval, vendar pa
zelo te`ko najdemo ~as, da bi prebrali
vsaj del Svetega pisma, pri{li in sedeli
v klopi pri sveti ma{i, si organizirali
prevoz za spoved in tako kakor Jezus
nam v~asih tudi na{ `upnik govori na
nenavaden na~in in tudi zato si je
potrebno vzeti ~as, da ga lahko
razumemo. Verjetno je stavek iz
njegovega nagovora sila pomemben
in tudi  sicer uporaben: “Kdor s svojimi
ni v sozvo~ju – ljubezni, ampak v
prepiru – sovra{tvu, ne more biti Jezusov u~enec.”
In kaj je bilo na tokratno nedeljo poleg bo`je
besede in slovestnosti {e do`iveti, ob polni cerkvi
veselih in nasmejanih obrazov vseh starosti, kar
pomeni, da  je {e vera v Boga v nas? Po kon~ani
sveti ma{i, ko se je na koncu doma~i `upnik
zahvalil vsem ministrantom veteranom za slu`enje
toliko let, je sledil {e veseli del. Poleg slavljencev
so bil na bob povabljeni {e ~lani @PS, pevci,

klju~arji in pritrkovalci, da se ob sladkih dobrotah
in kozar~ku pogovorijo in obudijo spomine na
minule dni in leta. Kar nekaj jih je, ki bi lahko v
nedeljo pristopili k veteranom in skupaj obhajali
daritev, vendar so zasli{ali glas, ki jih je vabil v
Gospodov vinograd in so {li in  tudi njih smo se
spomnili ob tokratnem dru`enju na `egnnanjsko
nedeljo.  

✍ djd

Veterani pred oltarjem

Podeljevanje nagrad najbolj{im strelcem Strelci na svojih polo`ajih

ogla{ujte v glasilu, 
gsm: 051 365 992

Veterani pri sv ma{i
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LLeettoo{{nnjjaa  RRookkoovvnnjjaa{{kkaa  nnoo~~  jjee  bbiillaa  iizzvveeddeennaa  vv  kkaarr  ddvveehh
ddeelliihh..  MMnnooggoo  ppooppuullaarrnniihh  sslloovveennsskkiihh  bbeennddoovv  oozz..
aannssaammbblloovv  jjee  vv  RRookkoovvnnjjaa{{kkeemm  ggoozzddii~~kkuu  nnaarreeddiilloo  lleeppoo
vvzzdduu{{jjee..  OObbiisskkoovvaallccee  ppaa  jjee  mmoo~~nnoo  zzmmoottiilloo  ppllaa~~iilloo
vvssttooppnniinnee..
Za~elo se je v petek zve~er, 24. avgusta. Plakati so
nas vabili na dve veseli no~i `e slab mesec prej in to
upravi~eno, kajti tako pestrega izbora glasbenih
izvajalcev v Lukovici `e dolgo ni bilo. Na petkov ve~er
so v goste pri{li dve pevki, lepotici, ki sta letos
nastopili na Emi, @ana in Teja Haver, vedno posko~ni
in za akcijo Bo{tjan Kone~nik ter Kingstoni, ki so v
zadnjih letih tako ali druga~e eden vodilnih glasbenih
akterjev v slovenski glasbi. Samo dogajanje se je
odvijalo v Rokovnja{kem gozdi~ku med Lukovico in
Brdom. Dostop do prizori{~a je bil solidno urejen. Za
prometno ureditev je skrbelo kar okoli 20 gasilcev
lukovi{kega prostovoljnega gasilskega dru{tva.
Gostje so na prizori{~e pri{li na dva na~ina. Iz smeri
Lukovice po [olski poti in Kersnikovi cesti, kjer so
morali pe{a~iti, z druge strani, strani Brda, pa se je
dalo priti s prevoznim sredstvom skorajda do
prizori{~a samega, saj je bilo vozilo mo~ pustiti na
Kicovem travniku pod ^ebelarskim centrom. Torej se
je na prizori{~e dalo priti po treh poteh. In na vseh je
organizator postavil blagajne, kjer so obiskovalca
olaj{ali za 5 EUR vsak ve~er posebej. 
V soboto pa je nastopil bolj umirjen paket
glasbenikov, za~en{i z ansamblom Igor in zlati zvoki,
nadaljevala je pevka Brigita [uler, nato za mnoge
poslu{alce alfa in omega zabavne glasbe Werner in
za konec {e ansambel Ajda (glede izbire nastopajo~ih
vse pohvale). Tudi ta ve~er in to no~ se je v gozdi~ku

plesalo, pelo, jedlo in pilo. Obiskovalcev je bilo v
soboto mnogo manj kot v petek in tudi vzdu{je je bilo
za odtenek slab{e. No, pa {e vedno je bila prireditev
na nivoju. 
Da se vrnem {e na problematiko cen. Torej, kdor je
prireditev obiskal oba ve~era, je za vstopnine porabil
10 EUR (2396,40 SIT). Po besedah gasilcev in
blagajni~ark je mno`ice ljudi obra~ala ravno
nenormalna vstopnina. Zakaj nenormalna? Po vsej
Sloveniji je v navadi in prav je tako, da so veselice
popolnoma odprtega tipa in je na njih povabljen
sleherni posameznik dobre volje, ne oziraje se na
stanje v denarnici. Tako pa je pet evrov vstopnine
pomenilo, ~e `e ne drugega, manj porabljenega
denarja za hrano in pija~o. Da ne omenjam izjemno
visokih, `e kar ’portoro{kih’ cen (alkoholnih in
brezalkoholnih) pija~, eno veliko pivo je stalo 2.5 EUR!
Ja, ko pogledamo z drugega zornega kota, opazimo,
da sta zabavni no~i v Rokovnja{kem gozdi~ku
obiskovalca kar po{teno udarili po `epu. Naj si
organizatorji ta dejstva vzamejo na znanje, kajti
ogromno ljudi je v soboto raje ostalo doma. Saj vemo,
celo osel gre samo enkrat na led. Zato tudi v soboto
toliko manj obiskovalcev. Prepri~an sem, da bi
ob~instvo tisti denar, s katerimi je pla~alo vstopnino,
zagotovo porabilo za hrano, pija~o, ’ringel {pil’ ipd.
Dosegli bi tudi ve~je {tevilo obiskovalcev (predvsem v
soboto) in tako ve~ denarja v blagajnah gostincev, ki
vsega zagotovo ne obdr`ijo zase. Res pa je, da kar
osem (8!) priznanih slovenskih glasbenih gostov
organizatorju prinese finan~no breme. A vseeno,
veselice morajo biti kraj sre~evanja in ne
navdu{evanja nad mojstrovinami in imeni

nastopajo~ih (kar se seveda pla~a).
Ob pogledu na plakate me je v o~i bodla napoved
zvezdnika med politiki, g. Boruta Pahorja, pri{el naj bi
celo kot gost ve~era! Hja, ne vem, kaj ima politika na
povsem dru`abni prireditvi, ki naj bi zdru`evala ljudi.
^e vemo, da se politiki vseskozi borijo za svoje
glasove, `al sklepam, da tudi tu ni {lo za kaj drugega.
Naj povem, da g. Pahorja spo{tujem in cenim, a
vendarle, od kje organizatorju ideja, da pripelje ravno
prvaka opozicije. Vem za kar nekaj ljudi, da jih je to
odbilo od prireditve, je pa res, da je kak obiskovalec
ravno zato pri{el na Rokovnja{ko no~, celo prijateljica
Janja. Naj spomnim, da je na lanski prireditvi
prilo`nost za nastop dobil takratni in zdaj{nji `upan g.
Matej Kotnik. ^e `e mora na prireditvi spregovoriti
povabljen gost, s katerim privablja{ ljudi, bi veljalo
razmi{ljati v smeri, da se povabi morda Jureta Zrneca,
Marjana [arca ali Sa{a Hribarja, Toneta Partlji~a ali
drugo, morda kulturno legendo in podobno. Vabiti
ljudi z imeni politikov pa se mi zdi rahlo sme{no,
bodisi z doma~ega okolja ali kar vseslovenskega
politi~nega odra.
Skratka, sama prireditev je v celoti gledano odli~no
uspela in vsa ~ast organizatorjem za dva lepa ve~era,
ki sta se zgodila v Lukovici. Prireditev, ki popestri
dogajanje v kraju, je treba podpreti, tudi medijsko. Z
nekaj pomisleki in opozorili vem, da ne pljuvam v
skledo, ampak le komentiram. Tako upam, da bomo
naslednje leto zopet obiskali Rokovnj{ko no~, upam,
da brez olaj{anih denarnic `e na vhodu in bolj
’lukovi{kimi’ kot pa ’portoro{kimi’ cenami. 

✍  Rok Avbelj

Rokovnja{ka no~ 2007

PPllaanniinnccii  ppllaanniinnsskkeeggaa  ddrruu{{ttvvaa  BBllaaggoovviiccaa  vvssaakkoo  lleettoo  nnaa
ssvvoojj  nnaa~~iinn  ppoo~~aassttiimmoo  oobb~~iinnsskkii  pprraazznniikk..  LLeettooss  ssmmoo  ssee
ooddlloo~~iillii,,  ddaa  RRookkoovvnnjjaa{{kkoo  ppllaanniinnsskkoo  ppoott,,  kkii  jjee  vvee~~jjii  ddeell
ssppeelljjaannaa  ppoo  mmeejjaahh  oobb~~iinnee  LLuukkoovviiccaa,,  pprreehhooddiimmoo  vv  eenneemm
mmaahhuu,,  oozziirroommaa  vv  ddvveehh  ddnneehh,,  ssaajj  jjee  ppoott  ddoollggaa  sskkoorraajj  6600
kkmm..

V soboto 1. 9. 2007 smo se ob
6.30 zbrali pred Ob~ino Luko-
vica in krenili preko avtoceste
proti naselju Gradi{~e. Pot
nas je v meglicah in mo~ni
rosi vodila mimo Gradi{kega
jezera proti Vinjam do Lim-
barske gore, kjer smo si
privo{~ili malo dalj{i po~itek.
Sledil je najlep{i del poti do
Gol~aja in naprej do razgled-

nega stolpa na Rebru, kjer smo se s ponosom ozrli po
na{i ob~ini in po prehojeni poti. Sledil je spust do
Kon{ka, kjer se kosilo prav prileglo. Ko ima{ poln
`elod~ek in za seboj 7 – 8 ur hoje se kar te`ko odlo~i{,
da bo{ nadaljeval pot. Ko pa korak sledi koraku, ko po
poti nabira{ {e gobe, potem kar pozabi{, da si na poti
{e 2 uri in pol. [pilk 957 m, najvi{ji vrh ob~ine
Lukovica, smo dosegli ob 17. uri, sledil je le {e spust
do Seno`et in za prvi dan je bila hoja kon~ana.
V na~rtu je bilo spanje v {otorih, vendar je zaradi
premajhnega {tevila pohodnikov odpadlo, tako da smo
spali doma.
Nedelja, 2. 9. 2007, ob 6.30 je bila v Seno`etih zbrana
kar lepa dru{~ina pohodnikov, ki so nadaljevali pot
proti Lukovici. Korak za korakom, gobe, slive, ~udoviti
pogledi, prijetno vzdu{je in kar naenkrat se je pred

nami pojavil grad Brdo. No ja, ni bilo tako hitro, ura je
bila 13., ko smo se med prvimi za~eli zbirati v povorki
na Brdu. 
Cilj je bil dose`en, namen tudi, sledila je le {e povorka,
kulturni program, mi pa smo utrujenih nog in
zadovoljni v srcu posedeli po klopcah v Rokovnja{kem
gozdi~ku ob prijetnem klepetu s pisano mno`ico ljudi
zaklju~ili dan.
Trije smo zdr`ali celo pot, eden se nam je pridru`il
nekje na tretjini poti prvega dne, naslednji dan pa {e
7. Namen vseh pa je bil, prazniku ob~ine dodati
kamen~ek mozaika pri njenih prireditvah.

✍  Bojan Pustotnik   

Rokovnja{ka planinska pot v dveh dneh
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Kekec je pa~ Kekec
[e prireditev, dve in na Letnem gledali{~u
Studenec se bodo za~eli ozirati v prihodnje leto.
Nam pa {e vedno v u{esih odmevata Kek~eva in
Moj~ina pesem in mlado in staro jo za vogalom {e
veselo popeva. ^e smo bili navajeni, da je Kekec
vesel in rasposajen fant, ki se nikogar ne boji, smo
do`iveli malce spremeb, ki jih je je tokrat v
Vandotovo delo vnesel Tone Partlji~, ki je delo
priredil, vse novosti pa je spretno zre`iral Alojz
Stra`ar. Sicer mu veliko dela ob tako dobri igralski
in pevski zasedbi niti ni ostalo, a ~e se `enita Pehta
in Bedanec, je pa le treba imeti malce nadzora.
Preko 60 nastopajo~ih, ob tem `ivali ne {tejemo, je

navdu{ilo ob~instvo tako, da so za igro morali najti
{e dodatne  termine. O  tem, da so igralci igrali in
peli v `ivo, sta nas prepri~ala Mojca in Kekec, ki na
koncu zapojeta pesem tako brez spremljave.
Zapleti in zgode tokratne igre Kekec je pa~ Kekec
so se zaklju~ili in sedaj lahko samo ~akamo, kaj
nam bo prineslo naslednje leto. Mogo~e {e dve
zanimivi stvari s Studenca: najprej veliko platno za
la`je spremljanje igre v zadnjih vrstah in drugi~, kar
je zelo pohvalno, da so posebej za gluhe pripravili
besedilo in razlago dogajanj na odru za la`jo
spremlajvo To lepo potezo lahko pohvalimo z
mislijo, da drobne stvari naredijo svet lep{i. In na
koncu igre je stra{ni Bedanec, igra ga Jure Se{ek,
dejal: “Jutri pa va{ in na{ otroc hajd’ v {olo in naj

jim bo pot varna, mi pa dodajamo brez kak{nih
Bedancev in Peht. Kaj si mislim pod tem, si pa
lahko vsak predstavlja svoje.” 

✍  djd   

Ob koncu lanskega {olskega leta smo se
odlo~ili, da za pridno delo in uspe{no nastopanje
na raznih tekmovanjih mladino PGD Lukovica
nagradimo z enodnevni izletom – kopanjem
nekje na slovenski obali. In tako se je tudi
zgodilo. V soboto, 2. 9. 2007, smo se mladi
gasilci in mentorji zbrali pred gasilskim domom,
kjer nas je ~akal kombi. Kljub muhastemu
avgustovskemu vremenu smo imeli sre~o, saj je
ta dan sonce dodobra segrelo ozra~je in dan je
bil kot nala{~ za zadnje kopanje pred za~etkom
novega {olskega leta. Pot nas je vodila po
avtocesti do Fiese, kjer smo se ustavili in na
tamkaj{nji pla`i pre`iveli prijetne urice. V
dopoldanskem ~asu so kopanju sledile dru`abne
igre, imeli pa smo tudi manj{e tekmovanje, in
sicer v metanju ’frisbija’ v daljavo ter strelu z

`ogo na gol. Tekmovali smo v treh skupinah, vsi
tekmovalci pa so pokazali veliko spretnosti in
natan~nosti. Najbolj{i so bili nagrajeni z manj-
{imi prakti~nimi nagradami. V popoldanskem
~asu smo se pe{ odpravili v 20 minut oddaljeni
Piran, kjer smo si pred kosilom ogledali nekaj
njegovih znamenitosti, po kosilu je sledila
vrnitev na kopali{~e, kraj{e kopanje ter odhod
proti domu. Sicer utrujeni, a zdravi in zadovoljni,
smo se v Lukovico vrnili v ve~ernih urah.

Vsi udele`enci izleta se zahvaljujemo Ob~ini
Lukovica, da nam je omogo~ila uporabo
ob~inskega kombija. 

✍  Foto in besedilo : RM , GM in KB

Izlet mladine PGD Lukovica 

Izlet

Tekmovanje v metanju ’frisbija’

Veliko petja in smeha na Studencu 

Poletje na dveh kolesih
Leto{nje poletno vreme je bilo zelo naklonjeno
ljubiteljem vo`nje z motorji, kar smo ~lani Moto kluba
Rokovnja~i dodobra izkoristili. Poleg obiskov moto
zborov, dirkali{~a Grobnik, skupinskih vikend vo`enj,
sodelovanja na povorki ob ob~inskem prazniku in
dru`enj ob pomembnih pridobitvah (za kklluubbsskkii
ppooddmmllaaddeekk sta s sinom Tristanom v juliju poskrbela
DDrraaggii  iinn  UUrroo{{), smo pripravili naslednje dogodke: 
PPiikknniikk  nnaa  IImmeennjjaahh je pri{el na vrsto v sredini junija. Tudi
letos smo medse povabili o`je prijatelje iz okoli{kih
moto klubov (MK Va{ki Boysi – Dom`ale, Izbrani, MK

La{k Pot – Kandr{e) in pre`iveli
dru`abno popoldne v gosteh pri
Sa{kotu. Sledila sta kklluubbsskkoo

ffoottooggrraaffiirraannjjee in nnoo~~nnaa  vvoo`̀nnjjaa. Oba dogodka smo
pripravili v sredo, 20. junija: najprej smo se dobili pred
stavbo na{ega sponzorja AS Moto center –  Trzin, kjer
smo se v klubskih maj~kah nastavljali pred objektiv,
nadaljevali pa smo z no~no vo`njo proti Ljubljani, preko
Horjula in Vrhnike ter ve~er zaklju~ili v Dom`alah. V
juliju se nas je nekaj ~lanov odpravilo na {tiridnevno
ttuurroo  ppoo  DDoolloommiittiihh. Prevozili smo 1700 km (Avstrija,
Italija, [vica, Slovenija) ~ez {tevilne prelaze in
mondena sredi{~a. Poleg lepega vremena so se nam
ponujali prekrasni razgledi, urejene ceste, navite cene
in dobra dru`ba.
KKlluubbsskkii  ppoohhoodd na Nanos je sledil v nedeljo, 19.
avgusta, pridru`ili so se nam tudi prijatelji iz [D
Prevoje. S parkiri{~a ob Razdrtem smo krenili proti

Vojkovi ko~i ob oddajniku. Vseh 29 udele`encev je
sre~no in uspe{no osvojilo vrh, kjer smo se okrep~ali,
malo pole`ali na soncu, nekaterim pa je ostalo dovolj
energije {e za igranje nogometa.
Tradicionalni mmoottoo  ppiikknniikk ob Kroharjevem bajerju v
Trnjavi smo letos izpeljali prvi petek v septembru. Z
veliko prostovolnjega dela in pomo~i na{ih sponzorjev
nam je uspelo pripraviti prijetno popoldansko-ve~erno
dru`enje. Na{im obiskovalcem smo ponudili
rokovnja{ki gola`, `ivo glasbo in polno~ni program .   
V nedeljo, 7. oktobra, pripravljamo zzaakklljjuu~~nnoo  vvoo`̀nnjjoo, na
katero ste vabljeni vsi ~lani in ostali motoristi. Ve~
informacij na www.mkrokovnjaci.com. 

✍  MK Rokovnja~i
Fotografije:  Arhiv MK Rokovnja~i

Skupinska fotografija pred no~no vo`njo S klubskimi barvami na Dolomitih
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V Kamniku je drugi septembrski konec tedna
potekala tradicionalna prireditev Dnevi narodnih
no{. Kot vsako leto je bil tudi tokratni vrhunec 37.
izvedbe prireditve nedeljska povorka, ki je bila
nekoliko dalj{a kot v preteklosti. Zaradi la`je
logistike je le-ta krenila izpred trgovskega centra
Mercator in se nato nadaljevala proti staremu
mestnemu jedru. V povorki je sodelovalo preko
1600 udele`encev iz 17 folklornih skupin, 20
dru{tev in 6 godb. Med njimi pa so bili tudi ~lani
lukovi{ke godbe, ki so se te prireditve udele`ili

tretji~ zapored. To pa je bila tudi
dobra promocija dru{tva in
celotne ob~ine Lukovica, saj je
mimohod in glasbo lukovi{ke
godbe, kot tudi vseh ostalih
nastopajo~ih, po besedah
organizatorja spremljalo 30 tiso~
obiskovalcev.

✍  Leon Andrejka

Na Brdu ponovno
orientalski ples
Lansko {olsko leto te~aja orientalskih plesov
smo uspe{no zaklju~ile – ve~ o tem ste lahko

videli in prebrali v junijskem Rokovnja~u. Zdaj
pa se te~aji po poletnem premoru spet
za~enjajo! Te~aj za nnaaddaalljjeevvaallnnoo  sskkuuppiinnoo in vse
tiste z enoletnim predznanjem (tudi ~e ste
plesale kje drugje) bo vvssaakk  ttoorreekk  oobb  1188..3300 v
mali telovadnice O[ na Brdu. Prisr~no pa ste
vabljene tudi vse za~etnice – nova zzaa~~eettnnaa
sskkuuppiinnaa bo imela vaje oobb  ttoorrkkiihh  oobb  2200..  uurrii, prav
tako v mali telovadnici na Brdu. Prvi~ se bomo
za~etnice sre~ale v torek, 2. oktobra, ob 20. na
uvodni, brezpla~ni predstavitveni vaji. Vse
dodatne informacije lahko dobite po telefonu
004411  882266  337722. Tudi letos bo oba te~aja vodila
priznana u~iteljica orientalskih plesov NNaattaa{{aa
KKoo~~aarr.

✍  Majda Vesel

GODBA LUKOVICA NA DNEVU NARODNIH NO[

88..  sseepptteemmbbrraa  22000077  jjee  vv  JJeezzeerruu  ((BBrreezzoovviiccaa  pprrii  LLjjuubblljjaannii))
ppootteekkaalloo  ddrr`̀aavvnnoo  tteekkmmoovvaannjjee  vv  oorriieennttaacciijjii  vv
oorrggaanniizzaacciijjii  GGaassiillsskkee  zzvveezzee  SSlloovveenniijjee  iinn  GGaassiillsskkee  zzvveezzee
BBrreezzoovviiccaa..  MMllaaddiinnccii  PPGGDD  LLuukkoovviiccaa  ssoo  ppoossttaallii  ddrr`̀aavvnnii
ppooddpprrvvaakkii,,  pprraavv  ttaakkoo  ppaa  ssoo  uussppee{{nnoo  nnaassttooppiillii  ttuuddii
ssttaarreejj{{ii  ppiioonniirrjjii  PPGGDD  KKrraa{{nnjjaa,,  kkii  ssoo  zzaasseeddllii  1100..  mmeessttoo..
Tekmovanja v orientaciji za razli~ne kategorije in na
razli~nih dol`inah prog in zahtevnostnih stopnjah so
v gasilskih vrstah `e dolgoletna tradicija. V Gasilski
zvezi Lukovica pa se s temi tekmovanji resneje
ukvarjamo zadnji dve leti. Tako je bilo 15. aprila 2007
uspe{no izvedeno tekmovanje GZ Lukovica, 16.
junija pa {e Regijsko tekmovanje v orientaciji, ki je
potekalo  v organizaciji GZ Lukovica v o`jem okoli{u
Lukovice in Brda. Na tem tekmovanju sta se dve
ekipi uspeli uvrstiti na dr`avno tekmovanje, ki je
potekalo 8. septembra 2007 v kraju Jezero. V
orientaciji tekmujejo trije tekmovalci v skupini v
razli~nih starostnih skupinah od mlaj{ih pionirjev,
starej{ih pionirjev do mladincev. Ekipi, ki sta
zastopali barve svojega dru{tva ter barve GZ
Lukovica in tudi Ob~ine Lukovica, sta se pripravljali
preko celega poletja. Predvsem je pri orientaciji
pomembna kondicijska pripravljenost, saj je bila
proga za starej{e pionirje dolga 4 km, za mladince pa
slabih 7 km, seveda pa jo je treba v najkraj{em ~asu
prete~i ali prehoditi ter vmes opraviti {e z nalogami
na 7 kontrolnih to~kah. Ekipi PGD Kra{nja se je
uspelo uvrstiti na 10. mesto v kategoriji starej{ih
pionirjev, ekipa PGD Lukovice pa je povsem

nepri~akovano osvojila odli~no 2. mesto v kategoriji
mladincev. Za dose`en rezultat gre vsa zahvala
predvsem tekmovalcem, ki so tekmovanje vzeli z
veliko mero odgovornosti, kakor tudi mentorjem.
^ESTITAMO!

✍  Foto in besedilo: RM, GM in KB

PGD Lukovica dr`avni podprvak v orientaciji za mladino

David Avbelj, Miha Capuder, Denis Maselj - ekipa
PGD Lukovica, dr`avni podprvaki v orientaciji,
Maja Cerar, Robert Maselj – mentorja

V oktobru za~nemo s te~aji orientalskih plesov

VV  ssoobboottoo,,  11..  sseepptteemmbbrraa,,  ssmmoo  ssee  oobb  1100..  uurrii  zzbbrraallii
pprreedd  ggaassiillsskkiimm  ddoommoomm  vv  KKrraa{{nnjjii..  ZZbbrraalloo  ssee  nnaass  jjee
4400  ppoohhooddnniikkoovv..  GGoossttii  nnaa{{eeggaa  ppoohhooddaa  ssoo  bbiillii  ~~llaannii
DDrruu{{ttvvaa  ddiiaabbeettiikkoovv  KKrraannjj..  
@al se pohoda niso mogli udele`iti ~lani dru{tev
[kofje Loke, Tr`i~a in Jesenic. Vse nas je toplo
pozdravil Maks Gro{elj in nam povedal, kako bo
pohod potekal. Relacija bo Kra{nja – Urh in nazaj
preko Krajnega Brda. Dobili smo malico, sendvi~ in
jabolko, pa na pot. 
Pot nas je vodila po asfaltni cesti proti Golovcu,
naprej pa po gozdni poti. Po dobri uri hoje smo se
`e pribli`evali vasi Urh. Tilka Urankar nas je
pri~akala z doma~im `ganjem. Pri Keftovih na Urhu
pa sta `e ~akala ~aj in kava. Po 30 minutah smo se
poslovili od gostiteljice Magde in se podali na pot

proti vasi Krajno Brdo in {e naprej proti Kra{nji. V
gasilskem domu je bilo `e vse pripravljeno, saj so
nas ~akale na{e ~lanice in Stane Bevc z gola`em
ter polento, manjkalo pa ni tudi osve`ilne pija~e in
sadja. Sre~anje pohodnikov je bilo res prisr~no in
veselo, saj je za razpolo`enje poskrbel Sre~ko
Strehar iz [entvida s svojo harmoniko. Na koncu
smo imeli {e sre~elov, tako da je bil dan izkori{~en.
Okoli 16. ure smo se veseli in zadovoljni po~asi
odpravljali vsak na svoj dom. 
Organizator se zahvaljuje vsem, ki so kakorkoli
pripomogli k temu dogodku. Posebno gre zahvala
Gasilskemu dru{tvu Kra{nja za uporabo dvorane
ter prevoz klopi na Urh in nazaj. Tudi v prihodnje se
priporo~amo.

✍  Peter Dragar 

DRU[TVENI POHOD DIABETIKOV V DOM@ALE
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Godba Lukovica vabi v interno
glasbeno {olo 

V interni glasbeni {oli
Godba Lukovica razpi-
suje dve prosti mesti
za u~enje klarineta in
eno prosto mesto za
u~enje tube. K pou~e-
vanju, ki ga tudi so-
financiramo, ste vab-
ljeni vsi, ne glede na

starost. Za dodatne informacije se lahko
oglasite na na{ih vajah, ki potekajo vsak torek
in ~etrtek ob 19.30 v kulturnem domu v
[entvidu. Vse v zvezi s tem lahko izveste tudi
na telefonski {tevilki 041/606-572.

Veselimo se va{ega obiska!

www.lukovica.si/godba

OObb  zzaakklljjuu~~kkuu  lleettoo{{nnjjiihh  ppoolleettnniihh  ppoo~~iittnniicc  jjee  [[ppoorrttnnoo
ddrruu{{ttvvoo  ZZllaattoo  PPoolljjee  oorrggaanniizziirraalloo  vvssaakkoolleettnnee
ddrruu`̀aabbnnee  iiggrree  kkrraajjaannoovv,,  ttookkrraatt  `̀ee  oossmmoo  lleettoo
zzaappoorreedd..
Seveda se jih najbolj veselijo mladi, saj so se jih
tudi letos udele`ili v velikem {tevilu. Tokrat so se
preizkusili kar v {estih razli~nih igrah, ob katerih
sta za mnoge najbolj atraktivni podiranje sto`ca
in nalivanje vode v steklenico. Res pa je, da
vsakemu posamezniku ustrezajo razli~ne igre in s
tem osvojene to~ke. Moram povedati, da  je vse

skupaj potekalo zelo hitro, na koncu pa je bilo
potrebno ~akati na komisijo, da je vse to~ke
pravilno se{tela in jih razvrstila v vseh petih
starostnih skupinah. Sledila je podelitev kolajn
najbolj{im udele`encem, nato pa nogometno
sre~anje – doma~i derbi – STARI : MLADI, v
katerem so bili mlaj{i za odtenek bolj{i in si
priborili zmago. 
Zaklju~ek nedeljskega popoldneva pa smo
namenili prijetnemu dru`enju. 
Najbolj{i po skupinah:

-do 10 let: 1. mesto:  Domen Vidergar
2. mesto: Mi{a [inkovec
3. mesto:  Bernarda Klop~i~

-od 11 do 15. let: 1. mesto: Ambro` Vidergar
2. mesto:  Maric Ora`em
3. mesto: An`e Hribar

-od  16 do 25. let: 1. mesto: Mitja Klop~i~
2. mesto: Tanja Stra`ar
3. mesto: Ivan Pavli~

-od 26 od 40. let:  1. mesto: Franci Cevec
2. mesto:  Sandi Ora`em
3. mesto: Marinka Hribar

-nad 40 let:  1. mesto: Roman Hribar
2. mesto: Igor Stra`ar
3. mesto: Tone Habjani~

✍  Tone Habjani~

dru{tva
17Rokovnja~

glasilo ob~ine Lukovica
september 2007

OGANIZIRANI V ’TISI’ DOM@ALE

VV KKuullttuurrnneemm  ddoommuu  vv  LLuukkoovviiccii  jjee  2299..  jjuunniijjaa  ppootteekkaall
uussttaannoovvnnii  oobb~~nnii  zzbboorr  DDrruu{{ttvvaa  llaassttnniikkoovv  ggoozzddoovv  TTiissaa  --
DDoomm`̀aallee..  PPoobbuuddnniikkaa  uussttaannoovviittvvee  ssttaa  bbiillaa  VViikkttoorr
MMaattjjaann,,  pprreeddsseeddnniikk  ooddbboorraa  KKGGZZSS,,  iizzppoossttaavvaa
DDoomm`̀aallee,,  tteerr  AAnnddrreejj  @@aaggaarr  zz  ZZaavvooddaa  zzaa  ggoozzddoovvee
SSlloovveenniijjee  ((ZZGGSS))..  DDrruu{{ttvvoo  bboo  ddeelloovvaalloo  nnaa  oobbmmoo~~jjiihh
oobb~~iinn  LLuukkoovviiccaa,,  MMoorraavv~~ee,,  DDoomm`̀aallee,,  TTrrzziinn,,  MMeennggee{{,,
DDooll  iinn  ddeelluu  oobb~~iinnee  LLjjuubblljjaannaa..  

Ustanovnega ob~nega zbora sta se udele`ila tudi
Andrej Dra{ler, direktor direktorata za gozdarstvo,
lovstvo in ribi{tvo  pri Ministrstvu za kmetijstvo,
gozdarstvo in prehrano (MKGP), in Igor Kotnik, vodja
sektorja za gozdarstvo  pri KGZS. 

OOrrggaanniizziirraann  nnaassttoopp  jjee  kklljjuu~~  ddoo  vvee~~jjee  eekkoonnoommsskkee
uu~~iinnkkoovviittoossttii  
V nagovoru je Dra{ler izrazil zadovoljstvo ob

ustanovitvi dru{tva, saj bodo organizirani lastniki
lahko partner pri sprejemanju zakonodaje na
MKGP. Izrazil je tudi upanje, da bo povezovanje
lastnikov preraslo v ekonomsko povezovanje, kar
je temeljni namen, predvsem pa naj bi pove~alo
ekonomsko u~inkovitost manj{ih lastnikov
gozdov. Dotaknil se je {e spremembe Zakona o
gozdovih, v katerem je predlagana pomo~
financiranja administrativno tehni~ne podpore
dru{tvom, dejstvo pa je, da MKGP `e sofinancira
programe delovanja dru{tev. Predstavil je tudi
gozdarske ukrepe, ki se bodo sofinancirali v
Programu razvoja pode`elja. 
Igor Kotnik je izpostavil problem premajhne
ekonomske u~inkovitosti gospodarjenja z na{imi
gozdovi. Slovenija je v vrhu po gozdnatosti v
Evropi, `al pa ekonomski kazalci {e zdale~ niso tako
dobri, kot bi lahko oziroma morali biti. Po njegovem
mnenju so ena od mo`nosti za pove~anja
ekonomske u~inkovitosti  sredstva, ki bodo na voljo
iz Programa razvoja gozdov. Opozoril je tudi na
problem premajhne veljave lastnikov pri upravljanju
z gozdovi. V imenu Zavoda za gozdove Slovenije je
prisotne nagovoril Andrej @agar, eden od
pobudnikov za ustanovitev dru{tva.
DDrruu{{ttvvoo  jjee  ooddpprrttoo  zzaa  vvssee  llaassttnniikkee  ggoozzddoovv
Zelo pomemben del dela v dru{tvu bo tudi
organizacija izobra`evanj za razli~na dela s podro~ja
gozdarstva, {e posebno glede varnega dela v gozdu,
pri tem pa se pri~akuje pomo~ tako KGZS kot tudi
ZGS. Zelo pomembno bo tudi sodelovanje dru{tva
pri sprejemanju razli~nih zakonskih podlag na
dr`avni kot na lokalni ravni.
Nenazadnje je na obzorju novo programsko obdobje

sofinanciranja iz Programa razvoja pode`elja in
organizirano kandidiranje na ta sredstva bo seveda
mnogo la`je in uspe{nej{e, ~e se bo za sredstva
potegovalo zdru`enje lastnikov gozdov.
Na ustanovnem ob~nem zboru so sprejeli tudi
statut dru{tva ter izvolili ~lane v upravne organe
dru{tva, za predsednika pa je bil soglasno potrjen
Viktor Matjan, ki je bil tudi pobudnik  ustanovitve
dru{tva.
ZAHVALJUJEM SE PEVSKI SKUPINI LJUDSKI PEVCI
IZ BLAGOVICE ZA UBRANO PETJE IN POPESTRITEV
NA[EGA USTANOVNEGA OB^NEGA ZBORA. NA
KONCU ZBORA SO NAS POGOSTILE Z DOMA^IMI
DOBROTAMI ^LANICE DRU[TVA PODE@ELSKIH
@ENA LUKOVICA. TUDI NJIM SE ZA NJIHOV TRUD
IN PO@RTVOVALNOST ISKRENO ZAHVALJUJEMO.

✍  Andrej @agar

Novo dru{tvo lastnikov gozdov

DRU@ABNE IGRE KRAJANOV

Ustanovni ob~ni zbor

Predsednik novoustanovljenega dru{tva Viktor Matjan
(levo) in tajnik Andrej Andolj{ek

Najbolj{i na dru`abnih igrah
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dogodki

MMiinneevvaa  `̀ee  ttrreettjjoo  lleettoo,,  kkoo  ssoo  pprreevvoojjsskkii  bbaalliinnaarrjjii  nnaa
bbaalliinnii{{~~uu  JJeerrnneejjaa  [[kkaarrjjee  pprrvvii~~  pprriirreeddiillii  bbaalliinnaarrsskkii
mmeemmoorriiaall  vv  ssppoommiinn  nnaa  mmoo{{ttvveenneeggaa  ~~llaannaa  eekkiippee
[[KKAARRJJAA  MMiirraa  HHrriibbaarrjjaa  iizz  RRaaffooll~~  aallii  kkoott  ssoo  ggaa
bbaalliinnaarrjjii  rraaddii  vv  {{aallii  ppooiimmeennoovvaallii  ttuuddii  ’’uu~~iitteelljjaa
bbaalliinnaannjjaa’’..  TTuuddii  lleettooss  ssee  jjee    mmeemmoorriiaallnnii  ttuurrnniirr  vv
bbaalliinnaannjjuu  pprrii~~eell  vv  ssoobboottoo,,  pprrvveeggaa  kkiimmoovvccaa,,  vv  oobb
88..0000  uurrii  zzjjuuttrraajj..

Pred turnirjem je bilo `rebanje sedmih ekip, ki so
jih sestavljali {tirje ~lani in ena rezerva. Posebej
pa je teknil jutranji prigrizek, v katerem ni
manjkalo zaseke, trdo kuhanih jajc in doma~e
salame, {unke. ~aja, potice, lahkih flancatov in
celo ’incidenta’ ni manjkalo. Vse to so pripravil
gostitelj in sorodniki Mira Hribarja. Navija~i in
balinarji so se v lepem poletnem dnevu borili in
navijali za svoje ekipe. Vsi tekmovalci so bili po
ve~ini tudi igralci veteranske lige nad 50 let, v
kateri  `e vrsto let igrajo tako `enske kot mo{ki.
Letos je bilo veliko {tevilo ekip, ki so se potegovale
za pokale – ti so pred balini{~em krasili mizo, na

kateri je  ura oznanjala pri~etek in konec vsake
tekme.

Proti ve~eru so se pri~eli zadnji odlo~ilni boji in
zmagovalci so bili: ekipa BS
tehnik iz Lukovice, druga je
bila ekipa Dob iz Doba, tretja
[karja s Prevoj 2, ~etrte so
bile ^ebele ali Troti, kot je
bilo zapisano na majicah z
Brda, peti [karja 1 s Prevoj in
iz [entvida, {esta Bevc iz
Lukovice ter sedmi Budni~ar s
Koli~evega. 

Pohvaliti gre tako organi-
zatorja kot vse ekipe z navi-
ja~i. Tako  je bilo pred zak-
lju~kom memoriala na
balini{~u preko sto ljudi. Tudi
sli{alo se je vse mogo~e in
nemogo~e: kdo bi koga, ~e ne

bi bilo... in se nadaljevalo v prijetnem ve~eru, ki je
`e di{al po jeseni.

✍  Danilo Kastelic

Balinarski memorial Mira Hribarja  

Vse ekipe so bile zmagovalne

KKaakkoo  lleeppaa  iinn  zzaanniimmiivvaa  jjee  nnaa{{aa  SSlloovveenniijjaa..  RReess  jjee,,  ddaa  nneekkaatteerrii  rraaddii  zzaahhaajjaajjoo  vv  ttuujjee  ddee`̀eellee,,  ppaa  {{ee
ssvvoojjee  nnee  ppoozznnaajjoo  ddoobbrroo..  ZZaattoo  ssii  vvzzeemmiimmoo  ~~aass  iinn  ss  pprriijjaatteelljjii  iinn  zznnaannccii  oobbii{{~~iimmoo  {{ee  nnee  vviiddeennee  kkrraajjee
nnaa{{ee  lleeppee  ddee`̀eellee,,  nnjjiihhoovvoo  kkuullttuurrnnoo  ddeeddii{{~~iinnoo,,  nnjjiihhoovvee  `̀iivvlljjeennjjsskkee  nnaavvaaddee  iinn  nnee  nnaazzaaddnnjjee  nnaarraavvnnoo
bbooggaassttvvoo,,  kkii  ggaa  pprreebbiivvaallccii  ss  pprriiddoomm  iizzkkoorrii{{~~aajjoo  zzaa  ssvvoojjee  `̀iivvlljjeennjjsskkee  ppoottrreebbee..

Zaradi vsega na{tetega
se je OOZZB NOB -
Lukovica odlo~il svoje
~lane, ki so voljni obo-
gatiti znanje s {e ne
videnim, popeljati na izlet
na podro~je Maribora,
Dravograda, Josipdola in
Ribnice na Pohorju. To se
je zgodilo 26. maja 2007.
Na poti smo si z za-
nimanjem ogledali ne-
posredno proizvodnjo (cep-
ljenje) majhnih kock za
tlakovanje cest in plo~-
nikov,  rezanje ve~jih plo{~ raznih izmer za okenske police, kamnite pulte, mize, ki jih `agajo na
ve~jem stroju z diamantno `ago premera okoli 2 m. Nadalje smo si ogledali muzej na prostem,
med starimi eksponati je bila steklarska pe~, imenovana ’gla`uta’, postavljena okoli leta 1799.
Dve leti kasneje nastane prvi zapis  imena Josipdol. Razstavljen je bil tudi ve~ji stroj za cepljenje
manj{ih kock ter ’vodna ri`a’, nekak{no korito, po katerem je tekla voda, po njej pa so spu{~ali
hlode v dolino za kuhanje kop za oglje in za proizvodnjo stekla. Nato smo si v kulturnem domu
ogledali muzejsko zbirko, delo Koro{kega pokrajinskega muzeja, kjer so nam na videu prikazali
lipov drevored, gozdno u~no pot ’Kapelvald’, kapelo sv. Jo`efa, [trucev kostanj, zbirko steklarstva,
kamnose{tva in gozdarstva. Nato smo se odpeljali na Jan`ev vrh, kjer so v cerkvi in ob njej to~ke,
kjer nekateri ob~utijo sevanje. Po kosilu smo bili veseli in zadovoljni, obogateni z znanji, o
proizvodnji stekla neko~ in obdelavi ’granita’, ki je danes znan kot ’diorit’. Kopljejo in obdelujejo
ga {e danes. 
Udele`enci so bili z izletom zadovoljni. Izlet nam je tehni~no pomagala izpeljati Sonja Sever iz
Morav~, ki se ji lepo zahvaljujem.

Marjan Kri`man, predsednik Krajevne organizacije ZB Lukovica
✍ Foto: Marjan Kri`man

VTISI Z IZLETA OOZZB LUKOVICA

nudimo zaposlitev (M/@): 
natakar, kuhar, sobarica

informacije na tel. 041 615 970
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obvestila

Zbiranje in odvoz kosovnih in nevarnih odpadkov iz
gospodinjstev

OOddvvoozz  kkoossoovvnniihh  ooddppaaddkkoovv  iizz  ggoossppooddiinnjjsstteevv
JJaavvnnoo  kkoommuunnaallnnoo  ppooddjjeettjjee  PPrrooddnniikk  dd..oo..oo..  bboo  vv  oobb~~iinnii  LLuukkoovviiccaa  oodd  2222..  ddoo  2244..  ookkttoobbrraa  22000077  oopprraavvlljjaalloo

jjeesseennsskkii  ooddvvoozz  kkoossoovvnniihh  ooddppaaddkkoovv  iizz  ggoossppooddiinnjjsstteevv..
Akcija je namenjena odstranjevanju kosovnih odpadkov iz gospodinjstev, ki morajo biti na dan

rednega odvoza do 5. ure zjutraj postavljeni poleg zabojnika za komunalne odpadke.

Med kosovne odpadke iz gospodinjstev ne sodijo nevarni odpadki, kot so: embala`a {kropiv, olj in barv,
lakov in podobno, kki jih odstranjujemo v posebni akciji odvoza nevarnih odpadkov. 

Ravno tako ne sodijo med kosovne odpadke iz gospodinjstva avtomobilski deli, akumulatorji, gume in
sodi, poleg `e na{tetega tudi ne bomo odstranjevali gradbenega materiala, vej drevja in `ivih meja.

Matej Kova~i~, vodja sektorja Javna higiena

Zbiranje in odvoz nevarnih odpadkov

OObbvvee{{~~aammoo  vvaass,,  ddaa  bboommoo  vv  oobb~~iinnii  LLuukkoovviiccaa  vv  ttoorreekk,,  99..  ookkttoobbrraa  22000077,,  iizzvveeddllii  zzbbiirraannjjee  iinn  ooddvvoozz
nneevvaarrnniihh  ooddppaaddkkoovv  iizz  ggoossppooddiinnjjsstteevv..  

Nevarne odpadke iz gospodinjstev bomo 9. oktobra 2007 sprejemali:
oodd  1144..0000    ddoo  1155..0000  uurree    TTrroojjaannee  pprrii  ppoo{{ttii

oodd  1155..3300    ddoo  1166..3300  uurree    BBllaaggoovviiccaa  pprrii  ppoo{{ttii
oodd  1177..0000    ddoo  1188..3300  uurree    pprreedd  KKmmeettiijjsskkoo  zzaaddrruuggoo  vv    LLuukkoovviiccii

Med nevarne odpadke sodijo: akumulatorji, baterije, zdravila, pesticidi, barve, laki, kozmetika,
svetila in gume osebnih avtomobilov.

OOPPOOZZOORRIILLOO  
• Nevarni odpadki naj bodo v embala`i, ki omogo~a varen prenos do zbirnega mesta. 

• Teko~i odpadki naj bodo zaprti, ~eprav improvizirano. 
•  Odpadki iz iste skupine se ne smejo zdru`evati v ve~jo embala`o, ker lahko pride med njimi do

kemi~ne reakcije. Odpadke naj prinesejo polnoletne osebe, ki bodo pri rokovanju z njimi
upo{tevale varstveno tehni~na navodila, pridobljena ob nakupu izdelka 

Marko Fatur, direktor

JAVNO
NAZNANILO

@upan Ob~ine Lukovica je 13. 9. 2007 sprejel SSKKLLEEPP  OO
JJAAVVNNII  RRAAZZGGRRNNIITTVVII  OOKKOOLLJJSSKKEEGGAA  PPOORROO^̂IILLAA  IINN
NNJJEEGGOOVVEE  RREEVVIIZZIIJJEE  ZZAA  SSTTRRAATTEEGGIIJJOO  PPRROOSSTTOORRSSKKEEGGAA
RRAAZZVVOOJJAA  OOBB^̂IINNEE  LLUUKKOOVVIICCAA, {tev. sklepa 1586/07 (Ur.
vestnik Ob~ine Lukovica, {t. 9/07). Sklep je bil sprejet na
podlagi mnenja o ustreznosti dopolnjenega okoljskega
poro~ila in njegove revizije za Strategijo prostorskega
razvoja ob~ine Lukovica, v okviru postopka celovite
presoje vplivov na okolje, ki ga je izdalo Ministrstvo za
okolje in prostor pod {tevilko 354-09-215/2005 z dne 5. 9.
2007.
Javna razgrnitev bo potekala oodd    2288..  99..  22000077  ddoo  vvkklljjuu~~nnoo
2299..  1100..  22000077  vv  pprroossttoorriihh  OObb~~iinnee  LLuukkoovviiccaa,,  [[eennttvviidd  pprrii
LLuukkoovviiccii  1166,,  11222255  LLuukkoovviiccaa..
Med javno razgrnitvijo bo organizirana javna obravnava, in
sicer  2244..  1100..  22000077  zz  zzaa~~eettkkoomm  oobb  1177..0000  uurrii  vv  ddvvoorraannii
KKuullttuurrnneeggaa  ddoommaa  JJaannkkaa  KKeerrssnniikkaa  vv  LLuukkoovviiccii,,  SSttaarrii  ttrrgg  11,,
11222255  LLuukkoovviiccaa..
Med javno razgrnitvijo in javno obravnavo ima javnost
pravico dajati mnenja in pripombe na okoljsko poro~ilo.
Mnenja in pripombe se do vklju~no 29. 10. 2007 lahko
podajo pisno na mestu javne razgrnitve kot zapis v knjigo
mnenj in pripomb, pisno ali ustno na javni obravnavi ali pa
se po{ljejo na Ob~ino Lukovica, stari trg 1, 1225 Lukovica.
PPoommeemmbbnnoo:: GGrree  zzaa  rraazzggrrnniitteevv  OOkkoolljjsskkeeggaa  ppoorroo~~iillaa  iinn  nnee
pprreeddllooggaa  SSttrraatteeggiijjee  pprroossttoorrsskkeeggaa  rraazzvvoojjaa  oobb~~iinnee  LLuukkoovviiccaa,,
kkii  jjee  bbiill  `̀ee  jjaavvnnoo  rraazzggrrnnjjeenn  vv  ~~aassuu  oodd  1100..  44..  22000077  ddoo  88..  66..
22000077..  TToo  ppoommeennii,,  ddaa  jjee  vv  pprreeddvviiddeennii  jjaavvnnii  rraazzggrrnniittvvii  mmoo`̀nnoo
ppooddaattii  mmnneennjjaa  iinn  pprriippoommbbee  llee  nnaa  vvsseebbiinnoo  ookkoolljjsskkeeggaa
ppoorroo~~iillaa,,  oocceennee  vvpplliivvoovv  iizzvveeddbbee  ppllaannaa  nnaa  ookkoolljjee,,  iizzbbrraannee
oommiilliittvveennee  uukkrreeppee  iinn  ppooddoobbnnoo..
O mnenjih in pripombah, danih med javno razgrnitvijo,
odlo~i pripravljavec Strategije prostorskega razvoja
ob~ine Lukovica po predhodnem mnenju izdelovalca
okoljskega poro~ila.

Vljudno vabljeni!
✍ OB^INA LUKOVICA, Ob~inska uprava

NNaa  ppooddllaaggii  77..  ~~lleennaa  ZZaakkoonnaa  oo  vvoolliittvvaahh  pprreeddsseeddnniikkaa
rreeppuubblliikkee  ((UUrraaddnnii  lliisstt  RRSS,,  {{tt..  3399//9922,,  7733//0033  --  ooddlloo~~bbaa
UUSS))  iinn  3399..  ~~lleennaa  ZZaakkoonnaa  oo  vvoolliittvvaahh  vv  ddrr`̀aavvnnii  zzbboorr
((UUrraaddnnii  lliisstt  RRSS,,  {{tt..  110099//0066  --  ZZVVDDZZ--UUPPBB!!,,  5544//0077  --
ooddlloo~~bbaa  UUSS)),,  iizzddaajjaa  OOkkrraajjnnaa  vvoolliillnnaa  kkoommiissiijjaa  1100..
vvoolliillnneeggaa  ookkrraajjaa  44..  vvoolliillnnee  eennoottee

SKLEP O DOLO^ITVI VOLI[^ IN

OBMO^IJ VOLI[^

za  izvedbo volitev predsednika republike v 10.
volilnem okraju 4. volilne enote, ki bodo v nedeljo
21. oktobra 2007.

VVOOLLII[[^̂EE  44..1100..1199  --  PPOODDRRUU`̀NNII^̂NNAA    [[OOLLAA  KKRRAA[[NNJJAA
KKrraa{{nnjjaa  1144  AA,,  LLuukkoovviiccaa    
KKoommppoolljjee,,  KKoorreennoo,,  KKrraa{{nnjjaa,,  SSppooddnnjjee  LLookkee  iinn
`̀iirroovv{{ee..

VVOOLLII[[^̂EE  44..1100..2200  --  PPRRII  VVIINNCCEENNCCUU  UURRBBAANNIIJJII,,  
KKrraajjnnoo    bbrrddoo  33,,        KKrraajjnnoo  bbrrddoo  iinn  VVrrhh  nnaadd  KKrraa{{nnjjoo..

VVOOLLII[[^̂EE  44..1100..2211  --  KKUULLTTUURRNNII  DDOOMM  LLUUKKOOVVIICCAA        
LLuukkoovviiccaa  pprrii  DDoomm`̀aallaahh,,    SSttaarrii  ttrrgg  11  

LLuukkoovviiccaa  pprrii  DDoomm`̀aallaahh::  Trojanska cesta vsa, razen
{t. 2, Stari trg, Vevrov trg, Maklenovec, Ulica Jelke

Komotarjeve, Ulica Frana Mil~inskega, Pot v rovca,
Laze, [olska pot, Maroltova ulica, Kersnikova ulica,
Stara pot, Ma~kova cesta, Podpe~, Mlaka, Gradi{ka
cesta in Koseskega cesta.
Brdo pri Lukovici, ^eplje, Gradi{~e pri Lukovici,,
Preserje pri Lukovici, Spodnje Koseze, Spodnje
Prapre~e, Trnjava, Videm pri Lukovici in Zgornje
Prapre~e.

VVOOLLII[[^̂EE  44..1100..2222  --  KKUULLTTUURRNNII  DDOOMM  AANNTTOONN
MMAARRTTIINN    SSLLOOMM[[EEKK                                                                                      
[[eennttvviidd  pprrii  LLuukkoovviiccii  3300,,

Imovica,  Lukovica pri Dom`alah, Trojanska cesta 2,
Prevalje, Prevoje pri [entvidu, [entvid pri Lukovici
in Vrba.

VVOOLLII[[^̂EE  44..1100..2233  --  PPRRII  AAMMAALLIIJJII  DDOOBBRR[[EEKK,,  RRaaffooll~~ee
3322,,    DDuuppeelljjnnee,,  RRaaffooll~~ee,,  SSttrraa`̀aa  iinn    VVrrhhoovvlljjee..  

VVOOLLII[[^̂EE  44..1100..2244  --  [[OOLLAA  ZZLLAATTOO  PPOOLLJJEE    
PPooddggoorraa  pprrii  ZZllaatteemm  ppoolljjuu  11,,  
Brezovica pri Zlatem polju, Mala La{na, Obr{e,
Podgora pri Zlatem polju, Preserje pri Zlatem polju,
Trnov~e in Zlato polje.

VVOOLLII[[^̂EE  44..1100..2255  --  PPOODDRRUU`̀NNII^̂NNAA  [[OOLLAA
BBLLAAGGOOVVIICCAA
BBllaaggoovviiccaa  3333,,  BBllaaggoovviiccaa..
Blagovica, Gabrje pod [pilkom, Gol~aj, Jel{a,

Korpe,  Mali Jelnik, Podsmre~je, Prevoje, Prilesje,
Spodnji Petelinjek, Veliki Jelnik, Vo{ce, Vranke,
Zgornje Loke, Zgornji Petelinjek in Zlatenek.

VVOOLLII[[^̂EE  44..1100..2266  --    [[OOLLAA    ^̂EE[[NNJJIICCEE,,  
^̂ee{{nnjjiiccee  99,,  BBllaaggoovviiccaa  
^̂ee{{nnjjiiccee,,  LLiippaa,,  PPoolljjaannee  nnaadd  BBllaaggoovviiccoo  iinn  SSeellccee..        

VVOOLLII[[^̂EE  44..1100..2277  --  ZZAADDRRUU`̀NNII  DDOOMM  TTRROOJJAANNEE
TTrroojjaannee  66,,    
HHrriibbii,,  TTrroojjaannee,,  VV  ZZiiddeehh  iinn  ZZaavvrrhh  pprrii  TTrroojjaannaahh..  

VVOOLLII[[^̂EE  44..1100..2288  --  PPRRII  RRAAJJKKUU  KKEERR[[II^̂UU,,
UU~~aakk  11,,    
BBrr{{lleennoovviiccaa,,  GGoorreennjjee,,  JJaavvoorrjjee  pprrii  BBllaaggoovviiccii,,  LLoogg,,
PPooddmmiilljj,,  PPrrvviinnee,,  SSuu{{aa,,  [[eennttoo`̀bboolltt  iinn  UU~~aakk..

Pred~asno glasovanje.

VVOOLLII[[^̂EE  44..1100..  990022  --  DDOOMM`̀AALLSSKKII  DDOOMM  
LLjjuubblljjaannsskkaa  cceessttaa  5588,,  DDoomm`̀aallee

Voli{~e za invalide. 

VVOOLLII[[^̂EE  44..1100..990033  --  DDOOMM`̀AALLSSKKII  DDOOMM  
LLjjuubblljjaannsskkaa  cceessttaa  5588,,  DDoomm`̀aallee
Voli{~e za volivce, ki nimajo stalnega prebivali{~a
na obmo~ju okraja.

PREDSEDNIK OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE
✍ Peter Golob, univ. dipl. prav.
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objave

Ob pri~etku novega {olskega leta ne bo odve~, ~e
zopet opozorimo voznike motornih vozil, pe{ce in
kolesarje na ve~jo previdnost in dosledno
upo{tevanje prometnih predpisov.  Kot vsako leto do
sedaj bo tudi letos policija poostreno nadzirala
udele`ence v cestnem prometu, in sicer zlasti v
okolici {ol in vrtcev. Namen te vsakoletne akcije
policije je predvsem ve~ja varnost udele`encev v
cestnem prometu, predvsem na{ih najmlaj{ih, ki so
po brezskrbnih po~itni{kih dneh ponovno sedli v
{olske klopi. Policisti bodo v teh dneh kontrolirali
zlasti hitrost v okolici vrtcev in {ol, uporabo
varnostnega pasu, uporabo otro{kega varnostnega
sede`a v vozilih, opremljenost kolesarjev in voznikov
koles z motorjem, kontrolirali pa bodo tudi
organizirane prevoze v {olo. Ponovno napro{amo
star{e, naj bodo svojim otrokom zgled, kako se
pravilno obna{ati v cestnem prometu. Naj nam ne bo
te`ko  razlo`iti otroku, kje lahko  varno pre~ka cesto,
katera je najbolj varna pot v {olo, in se z njim
sprehoditi po varni {olski poti in ga pri tem opozoriti
na nevarnosti, ki mu pretijo na poti v {olo. Ves na{
trud se nam bo bogato obrestoval, ~e bomo ob koncu
{olskega leta lahko poro~ali, da nobeden od na{ih
otrok ni bil udele`en v prometni nesre~i.

NEKAJ NASVETOV
VOZNIKOM IN PE[CEM OB
PRI^ETKU NOVEGA
[OLSKEGA LETA

Kraj{i dnevi in slabe prometne razmere zaradi
vremenskih okoli{~in na cestah {e zmanj{ujejo
varnost na na{ih cestah. Vozniki vozil se v ~asu
kraj{ih dni, ko tudi vremenske okoli{~ine niso najbolj
ugodne za varno vo`njo, sre~ujejo s slab{o
preglednostjo iz vozila, ki je posledica zarosenosti
vetrobranskih stekel v vozilu, mokro vozi{~e, megla,
de`, sneg in led pa preglednost iz vozila {e
poslab{ujejo. 
To pa predstavlja najve~jo nevarnost tudi za pe{ce.

Za bolj{o varnost morajo pe{ci storiti tudi nekaj sami.
Z zakonom je predpisano, da mora pe{ec, ki pono~i
hodi zunaj naselja ali v neosvetljenem  naselju, kjer ni
plo~nika ali pe{poti, po vozi{~u ali tik ob njem, na
vidnem mestu na strani, ki je obrnjena proti vozi{~u,
nositi svetilko, ki oddaja belo svetlobo, ki je vidna s
sprednje in zadnje strani, ali odsevnik (kresni~ko), ki
mora biti bele barve.

✍  Marko Kladnik, vodja policijskega okoli{a

KRESNI^KA VARUJE
@IVLJENJE

[OLA V BLAGOVICI
DOBIVA NOVO
PODOBO
DDeellaa  nnaa  {{oollii  ssee  ppoo~~aassii  zzaakklljjuu~~uujjeejjoo  iinn  {{oollaa  jjee  ttaakkoo
ddoobbiillaa  nnoovvoo  ppooddoobboo..  VVssii  `̀ee  nneessttrrppnnoo  ~~aakkaammoo,,  ddaa
pprreessttooppiimmoo  pprraagg  ttee  nnoovvee  {{oollee..  TTaakkoo  uu~~eennccii  kkoott
uu~~iitteelljjiiccee..  @@ee  cceelloo  lleettoo  sskkoozzii  ookknnaa  nnaaddeebbuuddnnoo
sspprreemmlljjaammoo  vvssaa  ggrraaddbbeennaa  ddeellaa  iinn  sseeddaajj  ppoo
ppoo~~iittnniiccaahh  nnaass  jjee  pprrii~~aakkaallaa  vvssaa  ssiijjoo~~aa  iinn  `̀aarree~~aa..
ZZuunnaannjjoosstt  nnaamm  jjee  nneezznnaannsskkoo  vv{{ee~~  iinn  rreess  `̀ee  kkoommaajj
~~aakkaammoo,,  ddaa  vviiddiimmoo,,  kkaajj  ssee  sskkrriivvaa  vv  nnoottrraannjjoossttii..  

“Zelo se veselim nove {ole. Zelo lepa je, komaj
~akam, da jo odprejo. Meni je v{e~, pisana je. ̂ ez
en mesec gremo vanjo. Zanima me, kak{na bo
jedilnica. Mogo~e bo 3. razred velik ali pa bo
majhen. Veselim se telovadnice.” (Tja{a Per, 3. d)

“Komaj ~akam, da naredijo novo {olo. Ko jo
bodo zgradili, bomo {li vsi u~enci, u~enke in
u~iteljice v novo zgradbo. Tam se  bomo u~ili,
pisali, ra~unali in tako naprej. Zanima me, kako
bo izgledal 3. razred. Zanima me tudi, kako bo
izgledala telovadnica. Tam bo zelo lepo. (Luka
Per, 3.d)

✍  Sergeja, vzgojiteljica

Dan odprtih vrat PGD
Prevoje

Pred nami je zopet mesec oktober, v gasilskih vrstah
poznan kot mesec po`arne varnosti. V tem mesecu
poizku{amo na{o dejavnost bolje predstaviti {ir{i mno`ici.
Zato smo se letos odlo~ili, da vam pripravimo pou~no in
zanimivo predstavitev gasilstva v na{i okolici.
V lanskem letu smo pripravili predavanje na temo Po`ari v
gospodinjstvu in prakti~ni prikaz ga{enja z gasilnikom.
Prav tako so se lahko obiskovalci prakti~no preizkusili v ga{enju po`ara, kar je bilo za vsakogar, ki se je prvi~ sre~al
z ognjem in gasilnikom, posebna dogodiv{~ina. 
Zato vse vabimo, da nas zopet obi{~ete v soboto, 1133..  1100..  22000077,,  oobb  1177..0000 pri gasilskem domu v [entvidu.

Prevojski gasilci 

VV  ssoobboottoo,,  88..  sseepptteemmbbrraa  ddooppoollddnnee,,  ssoo
oobbiisskkoovvaallccii  iinn  mmeellooddiijjee  ggooddbbee  nnaa  ss  ssoonncceemm
oobbssiijjaanneemm  ssrreeddii{{~~uu  vv  LLuukkoovviiccii  pprrii~~aakkaallee  pprrvvaa
zzaarroo~~eennccaa,,  kkii  ssttaa  zzaakkoonnsskkoo  zzvveezzoo  sskklleenniillaa  nnaa
pprreennoovvlljjeenneemm  oossrreeddnnjjeemm  ttrrgguu..  

Ob prihodu Ale{a in Nata{e je za dobrodo{lico
zaigrala godba in nato je sledil civilni obred v
sredi{~u trga, ki ga je vodil mati~ar Ciril
Smrkolj. Mladoporo~encema, ki oba prihajata iz
ob~ine Lukovica, je ~estital in z njima nazdravil
tudi `upan Matej Kotnik. Prisotni so se ob
prekrasni kulisi, ki jo je nudil prenovljeni trg,
strinjali, da je to res lep kraj za poroke in da so
pari iz lukovi{ke ob~ine, ki bodo `eleli skleniti
zakonsko zvezo, dobili pravo mesto, kjer si bodo
lahko obljubili ve~no zvestobo. Nov kraj za
poroke je bil tako odprt in upajmo, da bo takih
dogodkov v prihodnje {e ve~.

✍ Leon Andrejka

POROKA NA
OSREDNJEM TRGU V
LUKOVICI
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VV  sskkllooppuu  pprriirreeddiitteevv  oobb  pprraazznniikkuu  oobb~~iinnee  LLuukkoovvccaa  jjee
{{ppoorrttnnoo  ddrruu{{ttvvoo  ZZllaattoo  PPoolljjee  ttuuddii  lleettooss  ssooddeelloovvaalloo  ss
ppoollnnoo  mmoo~~jjoo..
Dokaj {tevil~no smo se udele`ili povorke, kjer smo
sodelovali s harmonikarji, nogometa{i, smu~arji
skakalci, za posladek pa s prikazom starega
kme~kega obi~aja – pridelovanje mo{ta. 
Teden dni kasneje smo gostili osem nogometnih
ekip iz cele ob~ine. Izredno lep prehodni pokal si je
za dobo enega leta priborilo kar nekaj ekip, ki so
se enakovredno kosale z najbolj{imi, to pa je bil
vzrok, da smo videli vrsto zelo zanimivih tekem, ki
so navdu{evale gledalce, med katerimi je bil tudi
predstavnik ob~ine Toma` Cerar s soprogo. Seveda
smo ga pred podelitvijo pokalov najbolj{im
zaprosili za nekaj besed pred mikrofonom. Ob

pozdravu je izrazil zadovoljstvo in
zahvalo [D za organizacijo ter izvedbo
turnirja, pohvalil pa je tudi vse
nastopajo~e ekipe, ki so sodelovale na
turnirju ob prazniku ob~ine Lukovica.
Najbolj{im ekipam je podelil pokale in
prehodni ob~inski pokal. 
^etrto mesto je osvojila ekipa Rde~i
vragi s Prevoj, tretje mesto je pripadalo
zagnanim mladim nogometa{em [DK
Bregar iz Trdnjave, katerih vodja je
Bregarjev Marjan. V velikem finalu je
ekipa Kdo je z vami iz Lukovice osvojila drugo
mesto, zmagovalci turnirja pa so bili `e drugi~
zapored mladi Trojanci in prejeli ponovno prehodni
pokal v last za eno leto. Hvala vsem ekipam in

vsem obiskovalcem turnirja, hkrati pa prisr~no
{portno povabilo na redni jesenski turnir, ki bo 14.
oktobra.

✍ Tone Habjani~

PODELJEN OB^INSKI POKAL

[D PREVOJE
@@vvii`̀gg  iinn  zzaa~~eellaa  ssee  jjee  vvoojjnnaa,,  vveennddaarr  nnee  nnaa  PPrreevvoojjaahh,,
aammppaakk  nnaa  KKrraalljjeevveemm  hhrriibbuu  ppoodd  VVeelliikkoo  ppllaanniinnoo,,  kkjjeerr
ssmmoo  ssee  ~~llaannii  [[ppoorrttnneeggaa  ddrruu{{ttvvaa  PPrreevvoojjee  ppoommeerriillii  vv
{{ppoorrttnnoo  ddrruu`̀aabbnnii  iiggrrii  ppaaiinnttbbaallll..  PPrreedd  zzaa~~eettkkoomm  ssmmoo
bbiillii  nneekkaatteerrii  nneezzaauupplljjiivvii,,  pprreerreekkaannjjaa  ssoo  tteekkllaa  ookkrroogg
tteeggaa,,  aallii  jjee  ppaaiinnttbbaallll  {{ppoorrtt  aallii  nnee..  PPoo  kkoonn~~aannii  pprrvvii
iiggrrii  ssmmoo  ssii  bbiillii  vvssii  eennoottnneeggaa  mmnneennjjaa::  ppaaiinnttbbaallll  jjee
{{ppoorrtt  iinn  ssee  nniikkaakkoorr  nnee  mmoorree  pprriimmeerrjjaattii  zz  nneekkaatteerriimmii
{{ppoorrttii,,  kkoott  jjee  nnaa  pprriimmeerr  {{aahh  iinn  ppooddoobbnniimmii,,  kkjjeerr  nnii
vveelliikkoo  zznnoojjaa..  PPrrii  ppaaiinnbbaalllluu  jjee  bbiilloo  pprreettee~~eenneeggaa
ooggrroommnnoo  zznnoojjaa  ppaa  ttuuddii  ppoo{{kkooddbbee,,  kkii  ssoo  sseessttaavvnnii  ddeell
{{oorrttaa,,  ssoo  ssee  ppoojjaavviillee..  SSttrreellsskkii  oobbrraa~~uunn  jjee  ttrraajjaall  ttrrii
uurree,,  ppoo  kkoonn~~aannii  aakkttiivvnnoossttii  ppaa  ssmmoo  sslleekkllii
pprreezznnoojjeennee  vvoojjaa{{kkee  oopprraavvee  iinn  ssii  pprriivvoo{{~~iillii
zzaasslluu`̀eennoo  ookkrreepp~~iilloo..  
V za~etku meseca septembera je dru{tvo poprijelo
za orodje in izvedlo delovno akcijo v [portnem
parku [D Prevoje v [entvidu. Pri delu nam je

pomagal tudi Andrej Klop~i~ z
rovokopa~em, za kar se mu iskreno
zahvaljujemo, saj je ogromno pripomogel
k izgledu {portnega parka. Delali smo na
zunanjem izgledu in postavili drogove za
lovilne mre`e med igri{~em za mali
nogomet in igri{~em za odbojko. Naslednji
dan pa se je dru{tvo udele`ilo {e povorke
ob prazniku ob~ine Lukovica ter prvi~
javnosti predstavilo grb [portnega dru{tva
Prevoje, v katerem se ponosno {opiri
mo~erad, ki je uradna maskota in simbol
dru{tva. V dru{tvo prihaja vedno ve~ novih
~lanov, veseli smo predvsem mlaj{ih
generacij, {e vedno pa pogre{amo tudi
~lane starej{e generacije. Vse informacije
o ~lanstvu in o na{ih aktivnostih lahko
dobite na na{em elektronskem naslovu
sdp@email.si 

✍  [D PREVOJE

Delovna akcija je bila uspe{na

Predstavitev na povorki

Skupinska slika najboj{ih ekip
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LLeeppoottaa  lljjuuddsskkee  ppeessmmii  iinn  ssrr~~eenn  nnaassttoopp  ppeevvsskkiihh  sskkuuppiinn
ssoo  vv  ssoobboottoo  nnaa  pprrvvii  sseepptteemmbbrrsskkii  ddaann  oorroossiillee
mmaarrssiikkaatteerroo  ookkoo,,  {{ee  cceelloo  tteemmnnii  oobbllaakk  nnaadd  KKrraa{{nnjjoo  jjee
ppoossmmrrkkaall  iinn  ppoottoo~~iill  mmaalloo  ssoollzz,,  ppaa  vveennddaarr  jjee  zzmmaaggaalloo
ssoonnccee,,  pprroossttoorr  pprreedd  ggaassiillsskkiimm  ddoommoomm  ssoo  nnaappoollnniillii
ppeesseemm,,  lljjuuddsskkii  iinnssttrruummeennttii  iinn  {{eeggaavvoosstt  nnaassttooppaajjoo~~iihh..  

V vrsti prireditev ob prazniku ob~ine Lukovica, je bilo
tudi leto{nje `e ~etrto sre~anje ljudskih pevcev in
godcev ter izdelovalcev doma~e obrti. Pesmi so bile
zapete v razli~nih nare~jih na{ih pokrajin, vseskozi
nas je tudi spremljala ne`na glasba, ki jo je iz svojih
citer izvabljal Rado Kokalj z Vrhpolj pri Morav~ah,
tudi sicer reden gost prireditev v Kra{nji.
Enajst pevskih skupin, vsaka se je predstavila s tremi
pesmimi,  je razveseljevalo u{esa in bo`alo na{a srca
s prelepo ljudsko pesmijo, katerih verjetno ne bi
sli{ali, ~e ne bi bilo po`rtvovalnega Kulturnega
dru{tva Fran Maselj Podlimbarski iz Kra{nje. 
Zopet so nam peli pevci ljudskih pesmi iz Kra{nje pod
vodstvom Magde Kreft, ki se udele`ujejo preglednih
sre~anj gorenjskih skupin ljudskih pevcev. Iz
Adle{i~ev v Beli krajini so pri{le tako kot vsako leto
ljudske pevke etnolo{ke skupine Kresnice. Skupina
pod vodstvom Katice Adle{i~ skrbi, da se ohranjajo
njihovi ljudski obi~aji, kot so kresovanje, jurjevanje,
izdelovanje platna. Fantje s Preske prihajajo s

kr{kega gri~evja in se lahko pohvalijo s pesmarico
Pu{eljc s Preske ter dvema zgo{~enkama. Brinjeva
gora je zaselek nad Zre~ami, zato tudi ime skupine

pevke z Brinjeve gore, so sorodnice, tri sestre in dve
h~eri, tako jih pesem   dru`i od rojstva. V Marijini
cerkvi na Brinjevi gori tudi one organizirajo dru`insko
petje. Iz {irnega prekmurskega polja so zopet pri{le
Filovske pevke, so redne gostje sre~anj v Kra{nji in
spretne izdelovalke ro` iz krep papirja. Vinska trta in

slastno grozdje, nato pa vince je doma v Istri in iz
Istre iz krajevne skupnosti Gradin, je pri{la pevska
skupina Kantadore, kjer smo imeli prilo`nost videti
stare, skoraj pozabljene instrumente, kot je kozji
meh. Dobro nam je znana tudi `enska glasbena
skupina iz Dom`al in njihova vedno vesela voditeljica
Mara Vilar. Tako kot popestrijo marsikatero kulturno
prireditev, so tudi kra{enjsko Ljudski pevci iz
Blagovice. Pojo pesmi svojih star{ev in va{~anov.
Prvi~ je bila v Kra{nji skupina Va{kih pevcev in
godcev iz Bukovc pri Ptuju. Njihova skupna pevska
pot traja `e deveto leto, radi pojo, radi so v dru`bi
veselih ljudi in pravijo, radi smo pri{li. Skupina pevk
iz Vrbja s harmonikarjem poje `e {esto leto, sedaj v
malo druga~ni sestavi. Njiva posebnost  so poleg
skoraj `e pozabljenih starih pesmi tudi lastna
besedila, ki ji napi{e ~lanica Tilka Breznik, uglazbi pa
harmonikar Fonzi. Kot zadnje so se predstavile pevke
terceta Juhana iz Tolmina, ki so si nadele to ime po
njihovi mami in babici Ivanki, ki so jo doma klicali

Juhana. Pesem jim je polo`ila `e
v zibelko, one pa jo negujejo in
ohranjajo za naslednje rodove. 
Kulturno prireditev so tudi letos
popestrili preu`itkarice in pre-
u`itkarji KUD Fran Maselj Pod-
limbarski s prikazom pletenja kit
izdelovanja copat in pred-
pra`nikov iz p{eni~ne slame,
~lanice in ~lani Dru{tva upo-
kojencev iz Lukovice s pred-
stavitvijo in razstavo svojih
ro~nih del, Lojzka Avbelj iz
Lukovice je prinesla s seboj ~u-
dovite  klekljane izdelke, Janez
Jarc z `eno Slavko s Prevoj, sta
umetnika oblikovanja predmet-
ov iz lesa in gline in tudi njuni
izdelki so po`eli veliko ob~udo-
vanja. 

Lepo zveni doma~a slovenska pesem, privablja in
obuja nam spomine, tudi `upanu Mateju Kotniku, ki
je pri{el na prireditev pozdravit pevce in godce. Bilo

bi pa tudi zelo lepo, ko bi si pri{lo ogledat prireditev
ve~ ljudi, ko bi za eno popoldne pustili ali obveznosti
ali svoje pi{meuhovstvo in prisluhnili pesmim na{ih
babic in dedov.

✍  Milena Brada~
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kultura / dogodki

V  mesecu avgustu, ko v na{ih `upnijah potekajo
premestitve duhovnikov, se je na Brdu po 7 letih
zvestega slu`enja bo`jemu ljudstvu obeh `upnij
poslovil dr. Peter Kvaternik. Pod novim nad{kofom je
poleg profesure na Teolo{ki fakulteti (pastoralna
teologija) dobil {e mnoge nove zadol`itve, kar mu
jemlje tako ~as kakor mo~i. Sicer je poleg rednega
dela na Teolo{ki fakulteti  {e vodja pastoralne
slu`be v ljubljanski nad{kofiji, kanonik stolnega
kapitlja, arhidiakon I. arhidiakonata mesta
Ljubljane, glavni urednik pastoralne revije Cerkev v

svetu in {e bi lahko na{tevali. Naj mu Bog povrne za
vse njegovo pastoralno delo  na Brdu in v Zlatem
Polju, za vso njegovo pripravljenost prihajati med
nas in med nami graditi druga~en svet, svet Bo`jega
kraljestva. S hvale`nostjo se bomo spominjali in z
veseljem pri~akovali va{ih ponovnih obiskov v na{ih
krajih. Do takrat naj pa Vam Bog da zdravja in mo~i
v duhovni{tvu {e mnogo let in mati Marija naj Vas
varuje na Va{i  poti.  

✍  djd 

Dr. Peter Kvaternik na slovesnosti v [entvidu

SLOVO

V Kra{nji je lepo, ko ljudski godci zapojo
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priporo~ila

OObb~~iinnaa  LLuukkoovviiccaa  jjee  pprreedd  ttrreemmii  lleettii  zzaa~~eellaa
ppoossttaavvlljjaattii  eekkoolloo{{kkee  oottookkee  zzaa  lloo~~eennoo  zzbbiirraannjjee
ooddppaaddkkoovv..  PPoo  bbeesseeddaahh  TToommaa`̀aa  CCeerraarrjjaa,,
ssvveettoovvaallccaa  zzaa  ggoossppooddaarrsskkee  jjaavvnnee  sslluu`̀bbee,,  ssoo  jjiihh  ddoo
sseeddaajj  ppoossttaavviillii  ttrriinnaajjsstt  iinn  ssee  nnaahhaajjaajjoo  nnaa  vvsseehh
ppoottrreebbnniihh  ddeelliihh  oobb~~iinnee  vvssee  oodd  TTrroojjaann  ddoo  PPrreevvoojj..  

Projekt postavljanja ekolo{kih otokov je v ve~ji
meri kon~an, saj je {tevilo otokov glede na

{tevilo prebivalcev zadovoljivo, kar so ob~ini
potrdili tudi pri Javnem komunalnem podjetju
Prodnik. Poleg tega pa so jih postavili povsod
tam, kjer so jih ljudje `eleli in kot dodaja gospod
Cerar, trenutno v nobenem okoli{u ni `elje po
postavitvi dodatnega ekolo{kega otoka. V kolikor
pa bi ga kje `eleli, ga bodo takoj dobili. @e
postavljeni otoki so se sicer deloma financirali iz
taks za odpadke, ki jih mese~no pla~ujejo ob~ani,

deloma pa je postavitev
financirala Ob~ina Lukovica.
Ti ekolo{ki otoki, ki do sedaj
v na{i ob~ini, niso bili dovolj
izkori{~eni in se jih ob~ani
poslu`ujejo zelo redko, pa
bodo po novem letu veliko
bolj aktualni. Takrat bodo
namre~ zaprli deponijo v
Dobu in na{e odpadke bo
potrebno odva`ati drugam,
po vsej verjetnosti v Celje,
kar pa bo ceno na kilogram
odpadkov podra`ilo za skoraj
petkrat. To visoko ceno bo
mogo~e tudi nekoliko zni`ati,
vendar bo potrebno z odpad-
ki ravnati bolj racionalno.

Kot pravi Cerar, je sedaj naloga Prodnika in s tem
seveda tudi ob~anov zmanj{ati koli~ino
komunalnih odpadkov v zabojnikih in pove~ati
koli~ino odpadkov na ekolo{kih otokih, kjer se
lo~eno zbirajo steklo, papir ter plastika. Zato je
na mizi `e predlog, da bi gospodinjstva v
lukovi{ki ob~ini imela zabojnike s prostornino
140 litrov, kar je za 100 litrov manj, kot so
trenutno v uporabi. Seveda pa bo to ljudi prisililo
v uporabo ekolo{kih otokov, kar je tudi interes
komunalnega podjetja, saj jim bodo polni
zabojniki na otokih zni`evali stro{ke, v kon~ni fazi
pa bodo finan~ne ugodnosti ob~utili prav ob~ani.
Prav zato bodo vsi ekolo{ki otoki sedaj pri{li {e
kako prav in kot pravi Cerar, bi se lahko njihovo
{tevilo v ^rnem grabnu v prihodnosti {e pove~alo
prav z namenom, da se lahko od komunalnega
podjetja, v kolikor bi bili otoki polni, zahteva ni`ja
smetarina. Ob~ani bodo morali biti zato ~im bolj
osve{~eni in ~im bolj lo~evati odpadke, saj bodo
lahko le tako delno zmanj{ali vi{je smetarine, ki
bodo nastale z zaprtjem dobskega odlagali{~a in
odva`anjem odpadkov na regijsko deponijo.

✍  Leon Andrejka

VVssaakkoo  lleettoo,,  kkoo  ssee  pprrii~~nnee  nnoovvoo  {{oollsskkoo  lleettoo,,  ssee  ssttrreessee
ttuuddii  kknnjjii`̀nniiccaa..  ZZaa  nnaass  kkoott  ttuuddii  zzaa  {{oollaarrjjee  jjee  ttoo  ~~aass
nnoovviihh  pprrii~~aakkoovvaannjj  iinn  nnoovviihh  nnaalloogg..  SS  tteemm  {{oollsskkiimm
lleettoomm  ssmmoo  ppoo  44  lleettiihh  uussppee{{nneeggaa  ddeelloovvaannjjaa
sspprreemmeenniillii  uurrnniikk,,  kkii  jjee  pprriillaaggoojjeenn  `̀eelljjaamm  vvaass
bbrraallcceevv,,  oobbeenneemm  ppaa  ssee  jjee  vv    tteehh  lleettiihh  `̀ee    ppookkaazzaalloo,,
kkddaajj  jjee  oobbiisskk  nnaajjvvee~~jjii..  TTeeddeennsskkaa  ooddpprrttoosstt  oossttaajjaa
eennaakkaa,,  llee  ddeelloovvnnii  ~~aass  jjee  rraazzppoorreejjeenn  nneekkoolliikkoo
ddrruuggaa~~ee..  OObb  ppoonneeddeelljjkkiihh,,  ssrreeddaahh  iinn  ~~eettrrttkkiihh  jjee
kknnjjii`̀nniiccaa  ooddpprrttaa  oodd  1155..0000  ddoo  1199..0000,,  vv  ppeetteekk  oodd
1100..0000  ddoo  1133..0000,,  oobb  ttoorrkkiihh  iinn  ssoobboottaahh  ppaa  jjee  kknnjjii`̀nniiccaa
zzaapprrttaa..
@e takoj s prvim dnem v septembru za~nejo {olarji in
dijaki vestno iskati knjige za bralno zna~ko in doma~e
branje. Prav tako se je `e za~el projekt Pravlji~ni
pal~ek, za katerega vlada izjemno zanimanje. Ta
projekt je namenjen pred{olskim otrokom in tudi
otrokom prvih razredov. K projektu {ole in vrtci
pristopijo s prijavnicami, ki jih dobijo v Knji`nici
Dom`ale, knjige pa so v enoti [entvid `e pripravljene
in ~akajo, da si jih ogledate tudi od blizu. 
Prav tako bomo z mesecem oktobrom `e za~eli s
pravlji~nimi uricami, ki bodo potekale v prostorih
Knji`nice [entvid vsak petek ob 17.00 uri. [e
naprej jih bo vodila Alenka Avbelj. Star{i, ki si
`elite vpisati otroke k pravljicam, morate priti v
Knji`nico [entvid in vse, kar storite,  je, da izpolnite
prijavnico. Pravljice so namenjene otrokom od 4.
leta do vstopa v {olo. Mo`ne pa so tudi izjeme,
dokler skupina v celoti ni zapolnjena. Vsako leto so
otroci nad pravljicami zelo navdu{eni, saj poleg
branja pravljic tudi ustvarjajo.

Proti koncu leta bomo kot ponavadi gostili katero
od lutkovnih gledali{~. V goste bo pri{la tudi
pesnica Zvezdana Majhen, ki nas je `e ve~krat
razveselila s svojim prihodom. Ob tej prilo`nosti se
ji moram javno zahvaliti, kajti nikdar se ne pozabi
spomniti na te kraje, ki so ji tako ljubi in vedno
nam literarni ve~er pokloni, kar je omembe vredno,
saj knji`nica nima dovolj dodatnih sredstev za
obknji`ni~no dejavnost. Prav veliko ni ve~ stvari ali
dogodkov na tem ljubem svetu, ki bi jih bil kdo
pripravljen dati ali narediti brezpla~no, zato je
prav, da smo za to hvale`ni in da prilo`nost za
prijetno dru`enje sprejmemo odprtih rok. Zvezdana
Majhen bo v mesecu decembru predstavila svojo
novo sonetno zbirko z naslovom Slo`itja. Zbirka
prina{a 60 sonetov o slovenskih krajih, ki jih je
avtorica obiskala med potepanjem po domovini v
obdobju od leta 1989 do 2003. V knjigi sta tudi
soneta Imovica in Lukovica.
Sicer pa je knji`nica v [entvidu izredno dobro
zalo`ena z vsemi novitetami, kar so odkrili tudi
prebivalci iz sosednjih ob~in, ki sicer obiskujejo
Knji`nico Dom`ale. Edini resen problem {e naprej
ostaja prostor, ki ga je zdaj `e ob~utno premalo.
Vendar verjamem, da se bo tudi za ta problem
na{la re{itev, saj bi bila velika {koda, ~e bogate
tradicije knji`ni~arstva ne bi pogumno nadaljevali,
{e posebno sedaj, ko se je tako uspe{no utekla v
na{ vsakdanjik. 

Za konec naj vas vljudno povabim v na{e prostore
in vam za`elim, da verjamete v dobro in v to, da so
{e upi, ki ne umro, in obljube, ki dr`e. Sre~no!

✍  Kristina Galun

LO^EVANJE ODPADKOV

KNJI@NI MOLJ

^italnica
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Sadjarski dnevi na Brdu
pri Lukovici
PPrrvvoo  ssoobboottoo  iinn  nneeddeelljjoo  vv  sseepptteemmbbrruu  ssoo  bbiillii  nnaa  BBrrdduu
vvssaakkoolleettnnii  ddnneevvii  ooddpprrttiihh  vvrraatt..  SSaaddjjaarrssttvvoo  iinn  nnjjiihhoovvee
pprriiddeellkkee  ssoo  pprreeddssttaavviillii  ssttrrookkoovvnnjjaakkii  KKIISS,,  KKmmeettiijjsskkeeggaa
iinn{{ttiittuuttaa  SSlloovveenniijjee  zz  BBrrddaa..  PPrreeddssttaavviillii  ppaa  ssoo  ssee  ttuuddii
~~eebbeellaarrjjii  iizz  oobb~~iinnee  LLuukkoovviiccaa  ss    ssvvoojjiimmii  iizzddeellkkii,,  rreevviijjaa
GGaaiiaa  zz  vvssoo  ssttrrookkoovvnnoo  lliitteerraattuurroo  iinn  ppoonnuuddbboo  oo
ssaaddjjaarrssttvvuu,,  vviinnooggrraaddnnii{{ttvvuu,,  ppoolljjeeddeellssttvvuu  iinn
vvrrttii~~kkaarrssttvvuu..  IIzz  ookkoollii{{aa  LLiittiijjee  ssoo  ddoommaa~~ii  ssiirraarrjjii  pprriinneessllii
vvrrssttoo  ssiirroovv..

Pravo podobo pa so jesen na polju predstavili
doma~ini z bu~ami, ki so {e redkost na de`eli.
Kmetovalci vedno manj redijo pra{i~e na star
slovenski na~in, ki mu moderno pravimo bio hrana. Za
popestritev pa so poskrbeli doma~ini, ki so s pomo~jo
starega ’gepelna’ prikazali mletje jabolk. Kot se
morda {e starej{i ljudje spomnijo, je bila v gepelj
vpre`ena doma~a `ivina, ki je hodila v krogu, in tako
poganjala preko zobnikov mlatilnice, slamoreznice in
ostale doma~e pripomo~ke na kmetijah, ki so danes
`e izginili iz uporabe. Elektrika je sedaj `e v vsaki
hribovski kmetiji, zato so taki pripomo~ki vidni le {e v
muzejih {irom po Sloveniji. Na ro~ni stiskalnici jabolk
so spre{ali – stisnili prvi jabol~ni sok, ki so ga lahko
poskusili vsi obiskovalci. Sadjarji z Brda so nam
podrobno prikazali vrste jabolk in jablan ter zrelost
sade`ev. Sirarji pa so pekli njihove sve`e sire na zelo
domiselne na~ine z dodanimi za~imbami. Verjemite,
tako je bilo dobro, da si poli`e{ vse prste. Ob stojnici
z medenimi izdelki, ki si jih lahko tudi kupil, so nudili
vse, kar se da proizvesti iz medu.
Kdor ni pri{el na dneve odprtih vrat na Brdo, mu je
lahko `al, saj je zamudil strokovne razlage in okusil,
kar nam ponuja na{ okoli{. Ve~ o sadjarstvu pa nam
bo predstavil predstavnik KIS-a z Brda.

✍  Danilo Kastelic

KKiivvii  ((aakkttiinniiddiijjaa))  jjee  zzaanniimmiivvaa  pplleezzaallkkaa,,  kkii  ssee  jjee  pprrii
nnaass  `̀ee  kkaarr  ddoobbrroo  uuddoommaa~~iillaa..  PPrreedd  lleettii  nnaajjpprreejj  nnaa
PPrriimmoorrsskkeemm,,  kkaassnneejjee  ppaa  ssoo  zzaa~~eellii  kkiivvii  ggoojjiittii  sskkoorraajj
ppoo  cceellii  SSlloovveenniijjii..  NNee  rraavvnnoo  zzaa  pprrooddaajjoo,,  ttooddaa  zzaa
ddoommaa~~oo  uuppoorraabboo  ggaa  jjee  mmooggoo~~ee  pprriiddeelliittii  pprraavv
ppoovvssoodd..  KKooggaarr  sskkrrbbii,,  ddaa  mmuu  rraassttlliinnaa  ppoozzeebbee,,  ssii
llaahhkkoo  oommiissllii  ’’bbaavvaarrsskkii  kkiivvii’’..  TTaa  iimmaa  ssiicceerr  mmnnooggoo
mmaannjj{{ee  ppllooddoovvee  bbrreezz  ddllaa~~iicc,,  zzaattoo  ppaa  pprreenneessee  ttuuddii
eekkssttrreemmnnoo  nniizzkkee  tteemmppeerraattuurree..  LLee  rraassttlliinnaa  nnii  ttaakkoo
kkoo{{aattaa::  iimmaa  mmaannjj{{ee  ggllaaddkkee  lliissttee..

Kivi je najbolje posaditi v bli`ini hi{e na ju`ni ali
zahodni strani. Ker vzpenjalka bujno raste, letno
tudi z ve~ metrov dolgimi poganjki, ji moramo
pripraviti oporo ali jo speljati na balkonsko
ograjo. Re`emo, oblikujemo in oskrbujemo jo
podobno kot vinsko trto, prvo cvetenje in pridelek
pa lahko pri~akujemo `e po kak{nih {tirih letih.
Kivi potrebuje veliko vode. Mlado rastlino je
dobro za{~ititi z mre`o, sicer si ob njej rade
brusijo kremplje ma~ke. Plodove obiramo konec
septembra ali oktobra. Takrat so {e trdi, a jih
ravno zato lahko hranimo na hladnem tudi ve~
mesecev, preden se dovolj zmeh~ajo za u`ivanje.
Kivi izvira iz vzhodne Azije, za komercialno rabo
pa so ga nekje pred osemdesetimi leti za~eli
gojiti na Novi Zelandiji. Iz semen in
podtaknjencev so uspeli v dobri tridesetih letih
vzgojiti ve~ sort z debelej{imi plodovi in tako je
Nova Zelandija postala druga domovina kivija.
Svetovno tr`i{~e so za~eli nenavadni plodovi
osvajati {ele po drugi svetovni vojni, mnogo
kasneje pa so za~eli kivi gojiti tudi drugod po
svetu.
Kivi je znan kot mnogovitaminski sade` in vsebuje
kar 6-krat ve~ C vitamina kot limone! 
Najboje je u`ivati sve`ega, seveda {ele, ko se
dovolj zmeh~a. 
Ve~ji pridelovalci mnogo sade`ev tudi predelajo.
Tako je mogo~e kupiti konzerviran kivi, kivijevo
vino, liker, kompot, marmelade, `eleje in seveda
{e vrsto izdelkov, katerim dodajajo kivi. Vedno
ve~ pa je tudi receptov za uporabo sade`ev pri
pripravi razli~nih jedi ...
Kivi se pona{a tudi z vrsto bolj ali manj
posre~enih imen – sade` ljubezni, sade` ve~ne
mladosti, sade` vitaminov in zdravja ...

✍  Igor Fabjan 

NNaakkuupp  ssaaddjjaa
Jeseni se ljudje za nekaj ~asa spremenimo v hr~ke
(vsaj nekateri) in si nakupimo sadje za dolgo zimo.
Predvsem so to jabolka, saj le ta dolgo zdr`ijo (se dobro
skladi{~ijo) in nam nudijo dobro za{~ito pred boleznimi.
Ne velja zastonj pregovor: jabolko na dan, od`ene
zdravnika stran. Jabolko dobro od`eja, nas nahrani
(vsaj ob~utek sitosti nam vzbudi) in dobro skrbi za
prebavo.
Kaj pa kupiti, da bomo z jabolki zadovoljni?
Preberimo kak{no knjigo, kjer so opisane sorte jabolk,
pri nakupu v sadovnjaku pa vam radi svetujemo kaj je
za vas najbolj{e - barva, okus, kislost, aromati~nost.
Najpomembnej{e pa so seveda va{e izku{nje in
poznavanje sort.
ZZrreelloosstt  ssaaddjjaa
Plodovi na drevesu jeseni po~asi zorijo, {krob se
spreminja v sladkor, razvijeta se poln okus in aroma,
plod postaja primeren za obiranje. Paziti moramo, da
plod ne pozori do konca, saj zrel plod odpade in se pri
padcu po{koduje in zgnije.
Kdaj torej obrati sadje? Na~inov dolo~anja zrelosti je
veliko, a za doma~e potrebe je pomembno, da poznamo
sorto (kdaj dozori), da plod enostavno poskusimo in ko
je okus prijeten, je plod zrel in primeren za obiranje.
Pomembno je vedeti, da plod v zaboju {e delno pozori,
ne razvije pa ve~ arome in barve.
SShhrraannjjeevvaannjjee  ssaaddjjaa  
Sadje se mora shranjevati v hladnem, vla`nem in
zra~nem prostoru. To je v sodobnih kleteh te`ko dose~i,
saj so kleti ve~inoma pretople in presuhe za
shranjevanje sadja. Delno lahko pogoje izbolj{amo. Na
tla postavimo posodo (vedro) polno vode in s tem
pove~ujemo vla`nost prostora. Redno zra~imo shrambo
in tako prepre~ujemo zorenje (pri zorenju se razvija
zorilni plin, ki {e pospe{uje zorenje).
Sadje lahko shranimo v plasti~no vre~ko (po 6-8
plodov), a vre~ko obvezno naluknjamo (male luknjice
naredimo s svin~nikom), da se plodovi ne zadu{ijo. V
vre~ki je prava vla`nost, zato se plodovi ne izsu{ijo. 
Ko se pozneje ohladi, lahko sadje prenesemo na
balkon, a pazimo, da nam sadje ne zmrzne. 
SSookk
Ko plodove zmeljemo in stisnemo, prite~e iz njih
`lahten in sladek sok. Sok moramo konzervirati. Sok je
najbolje pregreti in ga na ta na~in ohraniti dalj ~asa.
Vkuhamo ga lahko v steklenice, a to je zelo zamudno
delo. Bolj{e je sok enostavno naliti v ve~jo kovinsko
posodo za shranjevanje in ga primerno konzervirati.
Sok ogrejemo do 90 stopinj celzija, ga kuhamo pribli`no
20 minut, pokrijemo s plavajo~im pokrovom in {e
vro~ega zalijemo s parafinskim oljem. Tako vkuhan sok
se ohrani tudi do enega leta. Kako pa kvalitetno ogreti
sok? Najla`je to naredimo z dovolj mo~nim potopnim
elektri~nim grelcem. ^e grelca nimamo, pa si
pomagamo s plinskim gorilcem, ki ga postavimo pod
posodo. Zavarovati moramo pipico, da ne uni~imo
gumijastega tesnila. Na oba na~ina je 100 litrov soka
ogretih v pribli`no v 2 urah.

Veliko u`itkov ob plodovih in soku.    

✍  Roman Mavec, 
Kmetijski in{titut Slovenije, 
Sadovnjak Brdo pri Lukovici   

Predstavitev mletja sadja na stari gepel s pomo~jo
doma~inov

Drobni plodovi bavarskega kivija prej dozorijo in niso
dolgo obstojni

Na stojnici z medenimi izdelki si dobil vse, kar si iskal

KIVI – tudi z na{ih vrtovJESENSKO SADJARSKO
VESELJE 
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ob~inski svetniki

Toma` Mo~nik
DDoo  vvaa{{ee  vvaassii  KKoorreennoo  jjee
ssttrrmmaa  cceessttaa,,  ~~eepprraavv  ttuukkaajj
vvllaaddaa  mmiirr,,  jjee  ~~uuddoovviitt  rraazzgglleedd
kkaammoorrkkoollii  ssee  oobbrrnnee{{,,
sskkrraattkkaa,,  pprraavvaa  iiddiillaa  iinn  pprraavvii
bbaallzzaamm  zzaa  dduu{{oo  iinn  tteelloo..
Res je malce strmo, pa
sedaj ko je asfalt, ni nobena
te`ava priti sem gor. Asfalt
smo polagali pred
dvanajstimi leti. Takrat smo

stopili skupaj va{~ani in pripravili cesto do nanosa asfalta
sami, Ob~ina Lukovica pa je pla~ala asfaltno prevleko.

DDoobbrraa  ttrrii  lleettaa  nnaazzaajj  ssttee  bbiillii  zzaappoosslleennii  kkoott  ssvveettoovvaalleecc  zzaa
kkmmeettiijjssttvvoo  vv  LLuukkoovviiccii,,  sseeddaajj  ddeellaattee  vv  LLjjuubblljjaannii  nnaa
KKmmeettiijjsskkoo  ggoozzddaarrsskkeemm  zzaavvoodduu  kkoott  vvooddjjaa  ssvveettoovvaallnnee
sslluu`̀bbee..  MMii  llaahhkkoo  rraazzlloo`̀iittee  rraazzlliikkoo  mmeedd  tteeddaannjjiimm  ddeelloomm
iinn  ddeelloomm,,  kkii  ggaa  oopprraavvlljjaattee  sseeddaajj..

To je bil ravno ~as, ko je bila Slovenija pred vstopom v EU.
S kmeti smo opravili nekaj uspe{nih projektov, ki so uspeli
na razpisu SAPARD – to je  predpristopna  pomo~ EU-ja
Sloveniji. Po drugi strani pa so se z reformo kmetijske
politike pri~ela uvajati neposredna pla~ila kot nadomestilo
za pove~ane stro{ke proizvodnje ter  prilagajanje novim
standardom pridelave, tako da je na tem podro~ju  bilo
narejenega kar precej.  
Sedaj res v Ljubljani vodim Oddelek za kmetijsko
svetovanje pri KGZS - Zavod Ljubljana. Oddelek {teje
okrog petdeset visoko izobra`enih in`enirjev, ob izvedbi
ve~jih projektov imamo zaposlenih tudi precej zunanjih
sodelavcev. Po eni strani izvajamo nekatere naloge
Ministrstva za kmetijstvo, po drugi strani pa  izvajamo
razli~ne projekte v okviru programov razvoja pode`elja,
izvajamo makroposkuse z razli~nimi tehnologijami
pridelave hrane in uvajamo nove tehnologije v prakso.
Moje delo ni enostavno, predstavlja pa koordinacijo in
vodenje vseh teh  projektov.

PPrreeddvviiddeevvaamm,,  ddaa  jjee  vvaa{{  ddeelloovvnnii  ddaann  ppooggoossttoo  ddoollgg  iinn
nneekkaajj  vvzzaammee  {{ee  ppoott  ddoommoovv..  KKaakkoo  uusskkllaaddiittee  ddeelloo  ddoommaa
iinn  sseevveeddaa  ddrruu`̀iinnoo??

Tudi moja `ena ima dolg in zahteven delovnik, zato se
morava res stalno usklajevati, kajti imava tri otroke, ki
imajo tudi svoje {olske in pred{olske obveznosti. Starej{a
sinova kon~ujeta 8. in 9. razred devetletke, najmlaj{a

Nika pa bo sedla v {olske klopi naslednje leto. K sre~i
imamo babico, ki nam pri tem veliko pomaga,
najpomembnej{e pa je to,  da otroci niso sami doma.
Druga~e pa imamo ekolo{ko kmetijo, kjer se ukvarjamo s
pa{no rejo govedi. Imamo manj{i nasad ~rnoplodne
aronije.  To je grmovnica, jagode so temno modre do ~rne
barve v polni zrelosti, nekoliko trpkega okusa. Plodovi
vsebujejo veliko vitaminov, mineralov, antioksidantov in
antocianov. Iz teh razlogov se uporablja za krepitev kapilar,
za zmanj{anje krvnega tlaka, pri boleznih prebavil,
zavirala  naj bi tudi nastanek karciomov. Seveda pa je
uporabna tudi pri vsakdanji pripravi hrane. 

^̂eeddaalljjee  bboolljj  pprriiddoobbiivvaa  nnaa  ppoommeennuu  eekkoolloo{{kkoo  iinn
bbiiooddiinnaammii~~nnoo  kkmmeettoovvaannjjee  oozz..  pprriiddoobbiivvaannjjee  hhrraannee..  AAllii
mmeenniittee,,  ddaa  jjee  oozzaavvee{{~~eennoosstt  lljjuuddii  jjeessttii  bboolljj  zzddrraavvoo  hhrraannoo
`̀ee  kkaajj  bboolljj{{aa  kkoott  pprreedd  lleettii??

Sem  zagovornik naravi prijaznega na~ina kmetovanja zdi
se mi, da je potrebno tisto, kar imamo, izkoristiti tudi v svoj
prid. S tem mislim na zdravo pridelavo hrane, zdravo
prehranjevanje in zdrav na~in `ivljenja. To si lahko ustvari
le posameznik, ~e ima za to pogoje. Prvi pogoj so
pridelovalne povr{ine in ~ista narava. Obdelovanje kmetije
na ekolo{ki na~in je v~asih zahtevnej{e od kon-
vencionalnega na~ina, vendar zaradi zavedanja o
pomembnosti na{tetega se posku{amo vsi v dru`ini
prilagajati in usklajevati svoje slu`bene obveznosti z
delom na kmetiji. 
Od leta 1997, ko so se pripravljale smernice za ekolo{ko
kmetovanje, se je kar veliko spremenilo in pri{lo do
velikega preobrata v razmi{ljanju in osve{~anju  ljudi v
zvezi z bolj zdravim in bolj kakovostnim prehranjevanjem.
Danes je povpra{evanje po teh izdelkih izredno veliko in
presega ponudbo, predvsem pri vrtninah, sadju in `itih.
Ljudje pa se obi~ajno ozremo po bolj zdravi hrani takrat, ko
se nas loti kak{na bolezen, namesto da bi `e prej
preventivno razmi{ljali o kakovostnej{em prehranjevanju.

SSlloovveenniijjaa  ssee  ttrruuddii  iittii  vv  kkoorraakk  ss  ~~aassoomm  nnaa  vvsseehh  ppooddrroo~~jjiihh
iinn  ttuuddii  ttrr`̀nnaa  eekkoonnoommiijjaa  jjee  nneeuussmmiilljjeennaa..  SSeeddaajj  ssee
ddooggaajjaa,,  ddaa  ppiijjeemmoo  ttuujjee  mmlleekkoo,,  jjeemmoo  mmeehhii{{kkoo  ~~eebbuulloo,,
ppoolliiccee  ssee  {{iibbiijjoo  ppoodd  ttuujjiimm  ttrrggoovvsskkiimm  bbllaaggoomm..  DDoommaa~~ii
pprrooiizzvvooddii  ssoo  zzaappoossttaavvlljjeennii,,  zzaakkaajj??  NNaaddaalljjee  mmee  zzaanniimmaa,,
aallii  bbii  bbiilloo  ppoo  vvaa{{eemm  iizzvveeddlljjiivvoo,,  ddaa  bbii  nnaa  pprriimmeerr  {{oollaa  iinn
vvrrtteecc  vv  nnaa{{ii  oobb~~iinnii  hhrraanniillaa  oottrrookkee  zz  ddoommaa~~oo,,  zzddrraavvoo
hhrraannoo,,  ppaa  {{ee  kkmmeettjjee  bbii  llaahhkkoo  pprrooddaallii  ssvvoojjee  pprriiddeellkkee
ddoommaa..

Globalizacija ima svojo ceno, potro{niki pa se moramo

odlo~iti, ali bomo postavili kvaliteto pred ceno.  ^e
pogledava, solata po 24 urah prevoza izgubi 30 % C
vitamina, kar pomeni, da je {e vedno lepa za o~i, koliko pa
nam koristi, presodite sami. Procesi oksidacije so ob
izgubah askorbinske kisline hitrej{i. Uva`amo ~ebulo, ki je
{kropljena proti  kaljenju, pri nas pa na primer ta za{~itna
sredstva niso dovoljena. Hrana, pridelana v na{em okolju,
ima bistveno ve~jo hranilno vrednost. V Sloveniji je v
zadnjem desetletju samooskrba s hrano padla pod 60 %,
kar je `e v tem ~asu kriti~no. Dober primer je [vica. Pred
drugo svetovno vojno je dobila zelo pou~no lekcijo. Imeli
so namre~ dovolj zlata in denarja, ni pa bilo mo`no kupiti
hrane. Danes pa stojijo na obrobju Zuricha velike mle~ne
farme, ki  nikogar ne motijo. 
Problem dobave hrane v vrtce in {ole direktno s kmetij pa
ni samo v tem, da so {ole vezane na  javne razpise za
dobavitelje hrane. Problem je tudi v koli~inah pridelane
eko hrane in zagotovitvi stalne ponudbe. Cene doma
pridelane hrane so nizke (enake cenam v trgovinah ali
ni`je – tudi cene ekolo{kih pridelkov so le za nianso vi{je
od konvencionalnih), ker je tako pridelana hrana premalo
cenjena (potro{nik posega po izdelkih z najni`jo ceno, ne
oziraje se na kvaliteto). Ker so cene nizke, se kmetje ne
odlo~ajo za pridelavo ve~jih koli~in. Opozoriti velja tudi na
pomanjkanje  delovne sile na kmetijah. Predvsem mladi
vidijo la`ji in hitrej{i zaslu`ek v drugih gospodarskih
panogah, v kmetijstvu ne. Primanjkuje delovne sile za
pridelavo, predelavo in pripravo pridelkov in izdelkov za
trg. Vse omenjeno pa se povezuje tudi na investicije na
kmetiji, za kar pa velikokrat zmanjka sredstev. 

PPrreeiiddiivvaa  nnaa  mmaalloo  bboolljj  sspprroo{{~~eennoo  tteemmoo..  KKoo  ssee  kkoott
ddrruu`̀iinnaa  ooddlloo~~aattee  zzaa  ddooppuusstt,,  ssttee  ssii  eennoottnnii,,  ddaa  bboo  llee--ttaa
aakkttiivveenn  aallii  ssee  ooddlloo~~aattee,,  ddaa  bboo  ttoo  llee  bbrreezzddeellnnoo  lleennaarrjjeennjjee
kkjjeerr  kkoollii  `̀ee??

Zimski dopust je zelo aktiven, ker je to ponavadi en teden
smu~anja nekje v tujini, tukaj smo si vsi edini. Poletne
po~itnice  zadnja leta pre`ivljamo prete`no na potovanjih,
kar je sicer tudi lahko dosti naporno, posebno za otroke,
vendar pa si vseeno vzamemo kak{en dan samo za
pole`avanje na kaki lepi, pe{~eni pla`i ob morju – vedno
se nekako sporazumemo.

✍  Milena Brada~   

Vinko Jeras
TTuuddii  vvii  ssttee  `̀ee  uuppookkoojjeenneecc..
KKoolliikkoo  ~~aassaa  `̀ee  uu`̀iivvaattee  ppookkoojj--
nniinnoo  iinn  ppoovveejjttee,,  aallii  kkaajj  ppooggrree--
{{aattee  {{iihhtt??
V Kartonu Koli~evo sem delal
enain{tirideset let in pol. [ihta
pa ne pogre{am, ker sem
vseskozi delal na tri izmene in
tega ~lovek ne pogre{a, je bilo
kar precej utrudljivo. Se pa {e
vsake toliko ~asa dobimo z

biv{imi sodelavci – me povabijo in z veseljem grem.
SSttee  ssii  vv  mmllaaddiihh  lleettiihh  uussttvvaarriillii  ddrruu`̀iinnoo??

Z `eno sva se raz{la. Imam dve odrasli in `e poro~eni h~eri
in pet vnukov. Starej{a Marija je stara 35 let  in ima  dva
otroka, mlaj{a Nata{a pa  ima pri 33 letih tri otroke. Vse
pogosto obiskujem, mlaj{a h~i bi celo rada zidala doma,
samo {e ~akamo, da birokratski aparat izda potrebna
dovoljenja.

KKaajj  ppoo~~nneettee  sseeddaajj  vv  ppookkoojjuu??
Imam majhno kmetijo, vse skupaj meri 10 hektarjev, redim
kravo, tako da malo pokosim, da se vse ne zaraste z
grmovjem, ostalo dajem v najem. Imam tudi vrt, posebno

rad imam ro`e in jih je vsake sorte. Prebiram ~asopise, na
katere sem naro~en `e dolga leta, sem ~lan Pre{ernove
dru`be in tako tudi od tam dobim literaturo. ^e pa mi je res
kdaj dolg~as, pa zavijem v Lukovico in posedim in
podebatiram s prijatelji.

OObbrr{{ee  iinn  sspplloohh  vvssaa  KKSS  ZZllaattoo  PPoolljjee  ssee  zzeelloo  rraazzvviijjaa,,  hhii{{ee
rraasstteejjoo  kkoott  ggoobbee  ppoo  ddee`̀jjuu..  JJee  lleeppoo  vviiddeettii,,  ddaa  ssee  lljjuuddjjee
rraaddii  vvrraa~~aajjoo,,  ddaa  kkrraajjii  zzooppeett  ppoollnnoo  `̀iivviijjoo??  

Jaz sem `e od mladih nog imel razne funkcije. @e pri
dvajsetih letih sem bil tajnik KS, kasneje predsednik KS
Zlato Polje, bil predsednik pri biv{ih SiS-ih, SZDL in
drugje. Pred drugo svetovno vojno je bilo v teh vaseh
355 ljudi, po vojni pa so nekateri od{li v dolino, so od{li
za bolj{im kruhom in jih je ostalo pribli`no 207. Vseskozi
sem `elel, da bi se v te vasi zopet naselili ljudje, da bi se
povrnilo prej{nje {tevilo. Sedaj se pribli`ujemo tristoti
{tevilki prebivalcev, mogo~e pa {e do~akam tristopet-
inpetdesetega.

VVsseeppoovvssoodd  nnaaookkrroogg  jjee  ggoozzdd,,  ggrreessttee  kkaajj  ppoo  ggoobbee,,  ssttee
mmoorrddaa  ssttrraasstteenn  nnaabbiirraalleecc  ggoobb??

Ni mi toliko do gob, kot jih res rad nabiram – to mi je v
u`itek. Imam svoj teren, pa glej ga, {menta, ~eprav ga
imam skoraj pred nosom, mi jih dostikrat drugi prej
poberejo. Sli{im, da zalaja moj pes in re~em, adijo, gobe,
za danes. 

KKoo  bbii  iimmeellii  nnaa  rraazzppoollaaggoo  ddoovvoolljj  ddeennaarrjjaa,,  kkaamm  bbii  jjoo
nnaajjrraajjee  mmaahhnniillii??

Najprej bi si polep{al sedanji dom, pospe{il asfaltiranje
ceste, pomagal h~erki pri gradnji nove hi{e. Del denarja bi
podaril `upniji Zlato Polje za vzdr`evanje farne cerkve,
nekaj pa tudi [portnemu dru{tvu Zlato Polje. Izkoristil bi
tudi po~itnice v [paniji, morebitni ostanek bi bil zlata
rezerva.

PPoovveejjttee,,  kkaajj  bbii  vvii  kkoott  uuppookkoojjeenneecc,,  kkii  iimmaa  `̀ee  ooddrraassllee
oottrrookkee  iinn  vvnnuukkee,,  ssppoorroo~~iillii  ddaannaa{{nnjjii  mmllaaddiinnii??

Predvsem bi morala mladina imeti ve~ spo{tovanja do
starej{ih ljudi. V {oli bi bilo treba dati ve~ poudarka etiki in
morali. Nas so v~asih u~ili razna ro~na dela, tudi danes ne
bi bilo s tem ni~ narobe. U~ite se in delajte! Delo krepi
~loveka, ra~unalnik je slaba “hrana”, ~etudi je potreben.
Spo{tujte sebe in druge, predvsem starej{e!
Ko sem se odpravljala na obisk k Vinku Jerasu, me je strma
in makadamska cesta malo spla{ila, zato sem jo iz vasi kar
pe{ mahnila navzdol. Seveda se mi je mo`akar smejal, ko
me je pri~akal skupaj s svojim zvestim pasjim prijateljem
pred hi{o. Hi{a di{i po starem, doma~em, hi{a pripoveduje
zgodbo davnih dni. Va`no je, da se Vinko v njej po~uti lepo
in da ~uti – tu sem doma, tu je moj dom.

✍ Milena Brada~

Rokovnja~
glasilo ob~ine Lukovica

september 2007

september 2007  24/9/07  9:49  Page 25



26 Rokovnja~
glasilo ob~ine Lukovica

september 2007

pisma bralcev            / objave

V prej{nji {tevilki Rokovnja~a je avtor s
psevdonimom DJD opozoril na nizko osve{~enost
prebivalcev ob~ine Lukovica glede lo~evanja
odpadkov. Z njim se popolnoma strinjam, vendar
menim, da je za spremembo navad  prebivalstva
potrebno veliko ve~ kot le postaviti t. i. ekolo{ke
otoke in govoriti o ekolo{ki zavesti. 

Vsekakor pozdravljam vzpostavitev sistema
lo~evanja odpadkov v ob~ini Lukovica, saj je ta pri
vse ve~ji obremenitvi deponij nujno potreben,
vendar menim, da ima sam pristop uvajanja tega
sistema v na{i ob~ini kar nekaj pomanjkljivosti.
Ekolo{ki otoki rastejo kot gobe po de`ju, vendar s
tem rekom ne ponazarjam njihove hitrosti oz.
mno`i~nosti, ampak njihovo anonimnost. Pojavili
so se ~ez no~ brez kakr{nekoli najave. Ob postaviti
so jih nekateri mimoido~i opazovali, kot da so z
drugega planeta, in sli{ati je bilo kar nekaj
komentarjev, predvsem starej{ih ob~anov, ki so se

spra{evali, zakaj bi spet ponovno nosili odpadke v
skupni kontejner kot v~asih, ~e pa ima doma vsak
svojega. Ne vem sicer, na koga bi na tem mestu
naslovil ve~jo grajo, vendar menim, da bi lahko
tako upravljavec ekolo{kih otokov kot tudi lokalna
skupnost postorila ve~ glede osve{~anja ob~anov.
Za za~etek bi bilo `e dovolj, da bi vsako
gospodinjstvo dobilo letak, bro{uro ipd., kjer bi bil
na kratko obrazlo`en namen lo~evanja odpadkov,
kak{na je njihova nadaljnja pot v procesu recikla`e,
kako pogost bo odvoz, kak{ne te`ave se pojavijo ob
neupo{tevanju navodil na posameznih zabojnikih
ekolo{kega otoka, kaj storiti z odpadki, ki ne sodijo
na ekolo{ki otok, kak{ni bodo pozitivni vplivi na
okolje, kak{no korist bodo pri tem imeli ob~ani in
{e bi lahko na{teval. Vsekakor pa je potrebno, da
tudi ob~ani vestno upo{tevamo navodila, napisana
na pokrovih posameznih zabojnikov. ^e dvignemo
pokrov zabojnika, lahko vidimo, da so v njem tudi
odpadki, ki po navodilih upravljavca vanj ne sodijo.

To vsekakor ni posledica nepismenosti, ampak
malomarnosti ob~anov in njihove nizke
osve{~enosti, na katero, kot sem `e omenil, med
drugim vpliva tudi sam pristop uvajanja sistema
lo~evanja odpadkov.  
Menim, da je naivno postavljati ekolo{ke otoke in
~akati, da se zavest ob~anov spremeni, kot se to
pri~akuje v na{i ob~ini. Te`ji del uvajanja sistema
lo~enega zbiranja odpadkov je po mojem mnenju
ravno spreminjanje navad ob~anov, sploh na
pode`elju, kjer se ve~ina odpadkov (v~asih tudi
okolju precej neprijazno) predela in odstrani kar
doma. V tem primeru slovenski pregovor ’navada je
`elezna srajca’ vsekakor opravi~uje svoj obstanek.
Prav tako pa je tudi naivno pri~akovati, da se bodo
navade spremenile tako hitro, kot se postavljajo
ekolo{ki otoki. 

✍  Andrej Ovca

SAMO EKOLO[KI OTOKI NISO DOVOLJ

DNEVI APITERAPIJE IN
^EBELARSTVA

OOdd  1111..  ddoo  1133..  ookkttoobbrraa  22000077  bbooddoo  vv  ^̂eebbeellaarrsskkeemm

cceennttrruu  nnaa  BBrrdduu  pprrii  LLuukkoovviiccii  ppootteekkaallii  ddnneevvii

aappiitteerraappiijjee  iinn  ~~eebbeellaarrssttvvaa..  AAppiitteerraappiijjaa  jjee  uuppoorraabbaa

~~eebbeelljjiihh  pprriiddeellkkoovv  zzaa  mmeeddiicciinnsskkee  nnaammeennee,,  nnpprr..  zzaa

pprreepprree~~eevvaannjjee  bboolleezznnii,,  zzddrraavvlljjeennjjee  aallii  ookkrreevvaannjjee  ppoo

bboolleezznnii  iinn  iimmaa  kkoorreenniinnee  `̀ee  pprrii  ssttaarriihh  cciivviilliizzaacciijjaahh..  

Vabljeni vsi, ki si `elite z u`ivanjem ~ebeljih

pridelkov pomagati krepiti in ohranjati svoje

zdravje. Na temo apiterapije bodo spregovorili

tako zdravniki kot posamezniki, ki imajo z

u`ivanjem ~ebeljih pridelkov osebne izku{nje.

Program predavanj bo objavljen na spletni strani

^ebelarske zveze Slovenije,  na naslovu

www.czs.si. 

Ogledali si boste lahko tudi razstavo kulturne

dedi{~ine ~ebelarstva, svojo doma~o lekarno pa si

boste lahko obogatili s ~ebeljimi pridelki, ki jih

bodo na stojnicah pred centrom prodajali ~ebelarji. 
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ROKOVNJA^ je glasilo Ob~ine Lukovica. Brezpla~no ga prejemajo vsa gospodinjstva ob~ine Lukovica; odgovorna urednica: Katarina Karlov{ek; uredni{ki odbor: Milena Brada~, Danilo Kastelic, Rok
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Ker`an; spletna stran: www.lukovica.si, e-mail: rokovnjac@lukovica.si; produkcija: Agencija G Ljubljana; priprava in tisk: GRAFEX group, Podlipovica 31, 1411 Izlake; tr`enje oglasnega prostora: ~lani

uredni{kega odbora; naklada 1.750 izvodov. Glasilo sodi med proizvode, za katere se obra~unava 8,5 % DDV (Ur. l. RS {t. 89/98). Rokovnja~ je vpisan v evidenco javnih glasil Ministrstva za kulturo

RS pod zaporedno {tevilko 1661 in v razvid medijev Ministrstva za kulturo RS pod zaporedno {tevilko 380. Uredni{tvo si pridr`uje pravico do kraj{anja besedil glede na tehni~ne in materialne mo`nosti.

Nenaro~enih ~lankov ne honoriramo. Na naslovnici: Prenovljeni trg Lukovica.

Ob ob~inskem prazniku Ob~ine  Lukovica, 4. septembru, rojstnem dnevu Janka
Kersnika, so `upan Matej Kotnik, ~lani Ob~inskega sveta in Ob~inske uprave
na Kersnikov grob polo`ili venec. Poklonili so se spominu ob 155. letnici
Kersnikovega rojstva. Ob tej priliki je svetnica Stanislava Stopar ob njegovem
grobu prebrala odlomek iz ciklusa 8 novel in kratkih zgodb Kmetske slike.

POKLON JANKU KERSNIKU

ZZAAHHVVAALLAA
V 84. letu starosti je 24. avgusta v Gospodu

mirno zaspala  
in od{la k ve~nemu O~etu draga mama

JJOO@@EEFFAA  PPEEZZDDIIRRCC
iizz  SSpp..  PPrraapprree~~  1133  

Radi bi se zahvalili za vse izraze so`alja,
darovano cvetje in sve~e ter darove za sv.

ma{e za pokojno mamo. Hvala duhovnikom,
ki so soma{evali pri pogrebni ma{i,
cerkvenim pevcem in vsem, ki ste jo

pospremili k zadnjemu po~itku..
Hvala gospe Irmi Markov{ek za dolgoletno
zdravni{ko oskrbo in osebju UKC Ljubljana,

posebej se zahvaljujemo Vam, doma~i
gospod `upnik Andrej, za vse dobro, ki ga je

bila pokojna mama in vsa njena dru`ina
dele`na po Vas.  

Bog povrni!
Vsi njeni

ZZAAHHVVAALLAA
16. avgusta 2007 smo se na pokopali{~u v

Kra{nji poslovili od
FFRRAANNCCEETTAA BBRROODDAARRJJAA..

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v
teh te`kih trenutkih slovesa izrekli so`alje,

darovali cvetje in sve~e, denarno pomo~ ter
darovali za ma{e.

Prisr~na hvala tudi vsem sorodnikom in dobrim
sosedom, gospodu `upniku Antonu Potokarju
za lepo opravljen pogrebni obred, gospe Bo`i
Po`ar za napisan poslovilni govor in gospodu

Branetu Mo~niku za ganljivo prebran govor ob
grobu. Najlep{e se zahvaljujemo tudi Tosami

d.d. in Pogrebni slu`bi Vrban~i~.
Vse va{e tola`be in druge vsestranske pomo~i
so nam bile v te`kih trenutkih v neprecenljivo

oporo, za kar se vsem {e enkrat iz srca
najlep{e zahvaljujemo.

Vsi njegovi

Srce tvoje je zastalo,
zvon v slovo ti je zapel,

misel nate bo ostala,
spomin za vedno bo `ivel.

VV  SSPPOOMMIINN

FFRRAANNCC    ((11990044  ––11996677))  

iinn  

FFRRAANN^̂II[[KKAA  SSUU[[NNIIKK    ((11992222––22000066))

LLeevv~~eevvaa  ss  KKrraajjnneeggaa  BBrrddaa

V `ivljenju ni ni~esar, kar bi lahko imeli za

vedno, vse nam je dano za dolo~en ~as.

11. avgusta je minilo 40 let, odkar nas je

mnogo prezgodaj zapustil na{ o~e,

26. septembra pa `alostno leto, odkar se je

k o~etu v ve~nost preselila tudi na{a

mama.

Hvala vsem, ki se ju spominjate in jima

prina{ate ro`e in sve~e.

Vsi njuni

[epet vetra je kot glas
in v daljavi, kot da vidimo

vajin obraz.
Takrat oko se zarosi in srce

nas zaboli,
ker vaju ve~ med nami ni.
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• ugodna cena
 premoga

• gratis prevoz nad 2 t 
 do 25 km

• 5% popust 
 za gotovino nad 3 t

www.sam.si

SAM d.o.o. Domžale, Preserska cesta 1, Zg. Jarše, 1235 Radomlje
PC Jarše, Preserska cesta 1, Zg. Jarše, 1235 Radomlje
tel.: 01/ 729 88 00, faks: 01/ 729 88 32
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